
 A természet gyönyörű ruhát öl-
tött, virágba borultak a fák, fész-
keiket rakják a madarak, mindany-
nyiunk lelkét simogatja a napsugár. 
Pünkösdre készülünk, május hónap 
legnagyobb ünnepére, amely a nép-
hagyományban és a vallási életben 
is fontos szerepet tölt be.
„Pünkösd alkalmával lelki-szellemi 
és spirituális erőnket újítjuk meg, a 
természet és a tűz ereje által. Felsza-
badítjuk lelkünket a lelki súlyoktól 
és helyreállítjuk a szellem–lélek–test 
harmóniáját.”
A Pünkösd ugyanakkor egy vigas-
ságokkal teli ünnep is, ahol öröm-
táncot lejtünk, párválasztó játékokat 
játszunk és közösen együtt örülünk 
az életnek.
 Pontosan ezek a gondolatok vezé-
relték a Közösségi Ház munkatár-
sait a Pünkösdköszöntő rendezvény 
programjainak összeállításakor.
 Május 18-án, hétfőn Pünkösdi 
érzések címmel a Természetgyó-
gyász klub nyílt napjára vártuk az 

érdeklődőket. A napot Tóth-Jova 
Erzsébet gyógytornász nyitotta 
meg, minden apró porcikát finoman 
átmozgató gerinctornájával, majd a 
Kinezio Tape terápiás eszköz került 
bemutatásra. Jova Tímea jóvoltából 
egy előadást hallgathattunk meg a 
biokozmetikumokról, majd Sza-
bó Ferenc a dobozi Samuray Kyo-
kushin Karate SE elnöke irányítá-
sával mentál karate foglalkozáson 
vettünk részt. A nap során a szakkör 
tagjai által előkészített gyógynö-
vény kiállítás volt megtekinthető és 
közben a reikivel való gyógyítással 
ismerkedhettek meg a résztvevők. A 
szakkör vezetőjének Szabó László-
né, Julikának és segítőinek ezúton is 
köszönjük ezt a nagyszerű progra-
mot. A test, a lélek, a szellem egya-
ránt feltöltődött a nap során.
 Másnap a Széchy Tamás Emlék-
ház tárta nagyra kapuit és várta a 
hímzés, a kézműves foglalkozások 
iránt érdeklődőket Pünkösdi va-
rázslatok címmel. Hidvégi Julianna 

és Sziromi Katalin szakkörvezetők 
irányításával igazi remekművek 
születtek az év során, a tagok ke-
zei által. Az alkotás varázsa most is 
sokakat ragadott magával, az este 
során bemutatókra került sor ahol 
a kalocsai hímzés, a szőnyegszövés 
rejtelmeibe avatták be a vendégeket 
a szakkör tagok.
Pünkösdi látvány alkalmával a 
könyvtárban az ünnepkörhöz tarto-
zó népszokásokról vetítettünk be-
mutató filmet a Dobozi Általános 
Iskola diákjainak.
 A Pünkösdköszöntő hét kere-
tein belül a Romkelepen szakkör 
is bemutatta az elmúlt kilenc hó-
nap munkáját Pünkösdi lépések 
címmel. Fergeteges műsorukkal 
ismét lázba hozták a közönséget. 
2014 szeptemberében azzal a céllal 
indult útjára a szakkör, hogy a do-
bozi cigány fiatalok megismerjék a 
tánc és zenei kultúrájukat, haszno-
san töltsék együtt szabadidejüket és 
tudatosan örökítsék át azokat a kin-
cseket, szokásokat, melyeket még 
nagyszüleik ismernek.
 A csoport jelenleg 14 fővel mű-
ködik, a csoport vezetője Sztojka 
Tiborné, Zsani, akinek irányí-
tása alatt egy jókedvű, össze-
szokott, vidám csapat jött létre.  
“Hittel tedd meg az első lépést! 
Nem kell hozzá látnod az egész 
lépcsőt, csak az első lépcsőfokot.” - 
Martin Luther King üzenete fejezi 
ki talán a legjobban azt a monda-
nivalót, amivel a szakkört az intéz-
mény vezetője, Hidvégi Julika útjára 
indította és ösztönözte.

folytatás a 4. oldalon
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“ S z ó l j ,  g o n d o l j ,  t é g y  j ó t ,  s  m i n d e n  s z ó ,  g o n d o l a t  é s 
t e t t ,  t i s z t a  t ü k ö r k é n t  f o g  v i s s z a m o s o l y o g n i  r á d . ”

Vö r ö s m a r t y  M i h á l y

HírmondóDOBOZI

A tartalomból:
√ A szennyvízberuházásról

√ Tanévzáró a Dobozi Általános Iskolában

√ Gyermekek Hete az óvodában

√ Doboz Nosztalgia

√ A Dobozi Polgárőr Egyesület beszámolója a  
 2014. évi munkájáról

√ A Bozsik foci első családi napja

BALLAGÁS

 Iskolánk egyik legrégebbi ha-
gyományos ünnepsége a ballagás. 
Idén 2015. június 13-án telt meg 
a Dobozi Általános Iskola udvara 
a ballagó diákokkal és rokonaikkal. 
Ezen a gyönyörű napsütéses napon, 
29 diáknak szólt utoljára az iskola 
csengője. 
 Az évek hosszú sora alatt ösz-
szekovácsolódott osztályok sorai 
szétváltak. A hatévesen még félénk 
kisdiákok felnőttekké váltak. Meg-
hatottan búcsúztak az alsós tanító 
néniktől, Kissné Lukucz Katalintól, 
Debreceni Hajnalkától és Szabó 
Anikótól, valamint a felsős osztály-
főnököktől Rusz Miklósnétól és 
Kiss Jánostól, nem feledkezve meg 
az iskola többi nevelőjéről sem. 
 Zsigmond Károly igazgató úr be-
szédében külön szólt a végzősök-
höz, a szülőkhöz és a tanárokhoz. 
„Iskolánk kapuja továbbra is nyitva 
áll a most búcsúzók előtt, ám más 
kapuk is várnak rájuk, hiszen min-
denkit felvettek valamilyen közép-
fokú intézménybe.”
Iskolánkban már hagyomány, hogy 
a nyolc évig kiválóan teljesítő diá-
kok munkáját emlékplakettel és az 
ezzel járó pénzjutalommal ismerjék 
el. Ebben a tanévben az elismerést 
Puju Kevin Roderik kapta, vala-
mint Kukola Julianna pénzjutalom-
ban részesült. 
 Oklevélben vagy könyvjutalom-
ban részesültek azok a tanulók 
is, akik magatartásukkal, szorgal-
mukkal kiemelkedtek. Gratulálunk 
nekik és kívánjuk, hogy hasonló 
sikerekkel végezzék a további ta-

nulmányaikat is! Természetesen 
minden, iskolánkat elvégzett tanu-
lónak kívánjuk, hogy találják meg 
helyüket az életben. Sikerüljön egy 
jó szakmát megszerezni, vagy akár 
diplomával érvényesülni. Az a lé-
nyeg, hogy mindenki akarjon valaki 
lenni, és akarjon valamit jól csinál-
ni!
 Madame Curie szavaival élve: 
„Hinnünk kell, hogy tehetségesek 
vagyunk valamiben, és hogy ezt a 
valamit bármi áron el kell érnünk.” 
 Emléklapot vehettek át azok a 
szülők, akik nyolc éven keresztül se-
gítették iskolánk munkáját. Ezúton 
is köszönjük!
 A megható pillanatokat Kovács 
Ildikó tanárnő és iskolánk tanulói 
tették még felemelőbbé. A szívhez 
szóló éneküket Komlósi György gi-
táron kísérte. A hetedikes osztály-
főnökök –Balog Mária és Futakiné 
Debreczeni Ilona–, valamint a he-
tedikes tanulók szervező munkáját 
minden ballagó diák és az ő szüleik 
nevében köszönjük. 
 A ballagási ünnepség befejezése-
ként színes léggömbök szálltak fel 
a Dobozi Általános Iskola udvará-
ról. A lufik rövid ideig még együtt 
bolyongtak, majd felfelé törekedve 
egyéni utat választottak maguknak. 
Hamarosan a ballagó diákjaink is 
követik példájukat. Kívánjuk, hogy 
a jövőben minél hosszabb, élmé-
nyekben, sikerekben gazdag utat 
járjanak be, valamint a választott 
iskoláikban állják meg a helyüket, 
érjenek el szép eredményeket!

Vácziné Urbanecz Annamária

Ismét megtelt a Dobozi Általános Iskola udvara a ballagó diákokkal és rokonaikkal

nemzeti öSSzetArtozÁS nApjA

 A trianoni békeszerződés aláírá-
sának évfordulója június 4. 2010 óta 
hazánkban eme napon nem csak a 
Trianonban történt eseményre em-
lékezünk, hanem a Nemzeti Össze-
tartozás Napja is ekkor van. 

 Ennek a napnak a lényege az ösz-
szetartozás hangsúlyozása, nem 
pedig az elszakíttatás hangsúlyo-
zása. …„a több állam fennhatósága 
alá vetett magyarság minden tagja 
és közössége része az egységes magyar 

nemzetnek, melynek államhatárok fe-
letti összetartozása valóság, s egyúttal 
a magyarok személyes és közösségi ön-
azonosságának meghatározó eleme”.
 2015. június 4-én településünkön 
is megemlékeztünk. A Trianoni 
Emlékműnél gyűltek össze az em-
lékező doboziak. A rendezvényt 
Zsigmond Károly igazgató úr ve-
zényelte le. Először a Himnuszt 
hallgattuk meg. Ezt követően az 
emlékmű elé Köves Mihály polgár-
mester úr és Aratóné Vágner Margit 
alpolgármester asszony elhelyezték 
a koszorút, majd az intézmények 
vezetői elhelyezték az emlékezés 
virágait. Végezetül közösen eléne-
keltük a Székely Himnuszt.
 Minden jelenlévőnek köszönet a 
részvételért, valamint külön köszö-
net a szervezőknek a munkájukért.

Debreceni Éva

Köves Mihály polgármester úr és Aratóné Vágner Margit alpolgármester asszony 
helyezték el a megemlékezés koszorúját

pünkösdköszöntő

A Természetgyógyász klub nyílt napjára sokan kíváncsiak voltak



 Doboz Nagyközség Önkormány-
zatának Képviselő-testülete 2015. 
május 29-én rendkívüli nyílt testü-
leti ülést tartott. Döntés született a 
dobozi Mesekert Óvoda felújításá-
nak közbeszerzési ajánlattételi fel-
hívásáról és a három ajánlattételre 
meghívott vállalkozásról. Ajánlatté-
telre felkért vállalkozások:  a Sebes-
tyén és Társa Kft. (1139 Budapest, 
Csongor utca 5-7. „C” ép. 2. em. 1.), 
a BORGULA-ÉP Kft. (5650 Me-
zőberény, Jeszenszki utca 20.) és a 
MAGERO-INVEST Kft. (5672 
Murony, Békési utca 2.). 
 A következő napirendi pontban 
Köves Mihály polgármester úr el-
mondta, hogy a szennyvízberu-
házással kapcsolatos támogatási 
előleg befektetéséről megbeszélé-
seket folytatott. Elkülönítetten kell 
kezelni azt a 923 millió Ft-ot, ami 
a támogató szervezet részéről átuta-
lásra került. Ezen túl nem közvetlen 
szállítói finanszírozásra kerül sor, 
hanem önkormányzatunknak kell a 
beruházással kapcsolatos számlákat 
kifizetni. A beruházással kapcsola-
tos elkülönített elszámolások mi-
att alszámlát kellett nyitni, melyen 
időszakosan le szeretnék kötni a 
támogatás egy részét, hogy annak 
felhasználásáig kamatbevétel kelet-
kezzen. A kamat igen „ magas”  1%. 
A lekötések időtartama 30 és 60 
naposak lesznek, a lekötött összeg 
– figyelembe véve a várható kifize-
téseket – 710 millió forint lehet ma-
ximálisan, mivel a májusi számlákat 
198 millió forint összegben ki kellett 
fizetni. A Képviselő-testület felha-
talmazta a polgármestert a szabad-
pénzeszközök számlán belüli ideig-
lenes lekötésére a várható kifizetések 
figyelembe vételével. A lekötésekről 
a Képviselő-testületet szeptember 
30-ig tájékoztatni kell.  
 A Képviselő-testület 2015. júni-
us 8-án tartotta a második rend-
kívüli nyílt testületi ülését. Döntés 
születetett az Egészségház fűtési 
rendszerének felújítására, nyílászáró 
cseréjére és az épület hőszigetelésére 
benyújtandó pályázatról. A pályázati 
önerő összegét 1.561.545 Ft-ot az 
önkormányzat 2015. évi költségve-
téséből biztosítja.
A felújítás összköltsége 31.561.545 Ft. 
Köves Mihály polgármester a be-
jelentések között elmondta, hogy a 
nyári gyermekétkeztetésre beadott 
pályázat elbírálása megtörtént, amit 
az igénylésben szereplő számadatok-
kal hagyott jóvá a kormány. E sze-
rint 122 fő rászorult gyermek étkez-
tetésére nyílik lehetőség 43 napon 
keresztül, 2015.06.16.-2015.08.12. 
közötti időszakban. A támogatás 
összege 2.308.240 Ft. Azt, hogy ki 

veheti igénybe az étkezést a Gyer-
mekjóléti és a Családsegítő Szolgál-
tat valamint a Polgármesteri Hivatal 
szakemberei a jogszabályi előírások 
szerint döntötték el.
 A Képviselő-testület 2015. június 
18-án tartotta soros, kihelyezett ülé-
sét a Széchy Tamás Emlékházban, 
ahol Köves Mihály polgármester tá-
jékoztatta a testület tagjait a két ülés 
között történtekről.
Május 22-én a Békés Megyei Ön-
kormányzat rendezvényén a TOP 
és a GINOP támogatásokkal kap-
csolatos megbeszélésen vett részt a 
Kormányhivatal békéscsabai épüle-
tében. Ezen a rendezvényen tájékoz-
tatást kapott a TOP források jelen-
legi elosztási rendszeréről, valamint 
ismertették a gazdasági fejlesztéssel 
kapcsolatos operatív programot.
Május 27-én Orosházán, a DAREH 
Önkormányzati Társulás közgyűlé-
sén képviselte településünket. Ezen 
a rendezvényen a szemétszállítás jö-
vőjével kapcsolatos tervek ismerte-
tésére került sor, valamint elfogadták 
a társulás 2014. évi beszámolóját. 
A polgármester úr május 28-án a 
Közép Békési Települések Vízvé-
delmi Egyesületek közgyűlésén vett 
részt, ahol al-elnöknek választották. 
Az egyesület elsősorban a vízvéde-
lemmel, a turizmussal, idegenfor-
galommal foglalkozik. Szeretne a 
gazdaságfejlesztési pályázatokon e 
célokra forrásokat szerezni.
Május 29-én településünkön a Ma-
gyar Hősök Emléknapja ünnepsé-
gen vett részt.
Június 2-án Budapesten, az alpol-
gármester asszonnyal együtt a Duna 
Aszfalt Kft. székházában a szenny-
vízberuházással kapcsolatos meg-
beszélésen vettek részt. Itt a pró-
baüzem, a lakossági rákötések be-
indítása és ütemezése voltak a főbb 
napirendi pontok.
Június 4-én a Nemzeti Összetar-
tozás Napjáról emlékeztek meg a 
településen. Ugyanezen a napon, a 
községházán a 16 települést érintő 
belvízrendezés projekt záró rendez-
vényére került sor.
Június 5-én szennyvíz kooperációs 
megbeszélés volt, valamint helyszíni 
szemlét tartottak a szennyvíztisz-
tító telepen. Megállapították, hogy 
a telep még nincs olyan állapotban, 
hogy a próbaüzem elkezdődjön.
Június 10-én a községházán a Duna 
Aszfalt Kft., valamint a Veolia Zrt. 
vezérigazgatójával és az Alföldvíz 
Zrt. műszaki igazgatójával szin-
tén a próbaüzemmel kapcsolatos 
egyeztető megbeszélést tartottak. A 
szennyvízhálózat kiépítettsége 95 
%-os, a szennyvíztelep kiépítettsé-
ge előrehaladott állapotban van, de 

nem lehet százalékos adatban meg-
mondani. Egyetértettek abban, hogy 
a próbaüzem kezdése néhány napot 
csúszni fog.
Június 12-én, Békéscsabán a Sport-
csarnokban a Kárpát-medence 
Nemzeti Értékei és Hungarikumai 
Kiállítás és Vásár  megnyitóján vett 
részt. A vendégekkel való beszél-
getések során büszkén tapasztalta, 
hogy a Dobozi Értéktárat pozitív 
példaként tartják számon. 
 A Képviselő-testület elfogadta a 
Dobozi Közösségi Ház és Könyv-
tár, a Dobozi Gondozási Központ, 
a Dobozi Polgármesteri Hivatal, és 
a Dobozi Mesekert Óvoda 2014. 
évi munkájáról szóló beszámolókat. 
A hatósági ellenőrzések nem tártak 
fel szabálytalanságot, melynek pénz-
ügyi következményei lettek volna.
A Képviselő-testület tagjai megkö-
szönték a beszámolók készítőinek 
és az intézmények dolgozóinak az 
egész éves munkáját. A Gondozási 
Központ beszámolóját ki kell egé-
szíteni, mivel több kérdés merült fel. 
Köves Mihály polgármester úr meg-
erősítette, hogy jó szakmai munkát 
végeznek az intézményben, mely 
nagyon pozitív és dicséretes dolog. 
Megköszönte az intézményvezetők 
és a dolgozók munkáját és további jó 
egészséget kívánt nekik.
 A testület döntött a „Testvér-te-
lepülési programok és együttműkö-
dések” programra pályázat benyújtá-
sáról. Ennek elkészítésével kapcso-
latban Zsigmond Károly a Dobozi 
Általános Iskola igazgatója tájékoz-
tatta a Képviselő-testület tagjait. A 
projekt alapja az 1994-ben Doboz 
nagyközség és Ozsdola település 
közötti együttműködési megálla-
podás.  Azóta többször kölcsönös 
látogatások, közös programok jelle-
mezték ezt a kapcsolatot. Nagyon jó 
lehetőségnek tartja, hogy ezzel a pá-
lyázati lehetőséggel él településünk. 
Az igényelhető támogatás maximá-
lis összege 2.500.000 Ft. A Határ-
talanul ünnepelünk című pályázat 
célja a testvér-települési programok 
és együttműködések támogatása, 
nemzeti ünnepeink augusztus 20., 
március 15. közös ünneplése, a kí-
sérő programok által a két település 
közös megismerése önkormányzati, 
intézményi és lakossági szinten. A 
támogatás formája vissza nem té-
rítendő támogatás, melyet egy ösz-
szegben vagy részletekben folyósít 
a támogató. A finanszírozás módja 
100%-os támogatási előleg nyújtása 
mellett utólagos elszámolási köte-
lezettség. A támogatás mértéke az 
összes elszámolható költség 100%-a.
 A Képviselő-testület elfogadta 
Doboz Nagyközség Önkormányza-
ta Képviselő-testületének a 2015. II. 
félévi munkatervét.
 Doboz Nagyközség Önkormány-
zata Képviselő-testülete 49/2015.
(V.21.) számú határozatával kifejez-
te szándékát, hogy a Dobozi Gon-
dozási Központ „házi segítségnyúj-
tás” ellátotti létszámát 36 főről 54 
főre módosítsa.
Időközben elérhetővé vált a T/5052. 
számú törvényjavaslat az egyes szo-
ciális és gyermekvédelmi tárgyú 
törvények módosításáról, melyet eb-
ben a hónapban tárgyalni fog az or-
szággyűlés. A módosítás kiemelten 
érinti a házi segítségnyújtás ellátását. 
A tervezet szerint a házi segítség-
nyújtásért meghatározásra kerül a 
gondozási óradíj, melynek  összege 
„a házi segítségnyújtás egy órára eső 
intézményi térítési díja nem lehet 
kevesebb, mint az öregségi nyugdíj 

mindenkori legkisebb összegének 1 
százaléka” mely 285 Ft. A szigorítás 
indoklása szerint sok volt az indoko-
latlan ingyenes szolgáltatásnyújtás 
az országos ellenőrzések tapasztala-
tai szerint. Ezért a törvényben meg-
határozásra kerülnek az ingyenes 
segítségnyújtás és a csökkentett té-
rítési díj fizetésének esetei is. A ja-
vaslat hatálybalépésekor házi segít-
ségnyújtásban részesülő személyek 
gondozási szükségletét a 2016. évi 
állami támogatás igényléséig, de leg-
később 2015. december 31-éig felül 
kell vizsgálni.
A törvényjavaslat miatt Doboz 
Nagyközség Önkormányzata Kép-
viselő-testülete a 9/2015. (II.25.)
számú határozata és a 49/2015.
(V.21.) számú határozata végrehaj-
tását felfüggeszti. A testület felkér-
te a Dobozi Gondozási Központ 
vezetőjét, hogy az egyes szociális és 
gyermekvédelmi tárgyú törvények 
módosításáról szóló törvény elfoga-
dott szabályainak megfelelően mérje 
fel, hogy a megváltozott jogszabályi 
feltételek közt továbbra is várha-
tó-e az ellátotti létszám emelkedése. 
Vizsgálja meg, hogy a költségvetési 
törvénytervezetben levő finanszí-
rozás milyen mértékben fedezi a 
megváltozott feltételekkel működő 
házi segítségnyújtás költségeit és a 
jogszabály-módosítás miatti szük-
séges további javaslatokat terjessze a 
Képviselő-testület elé. 
 A Képviselő-testület döntése 
alapján a Dobozi Mesekert Óvoda 
épületének felújítására, átalakításá-
ra lefolytatott közbeszerzési eljárás 
nyertese, a legkedvezőbb ajánlatot 
benyújtó Sebestyén és Társa Kft. 
 Köves Mihály polgármester úr 
elmondta, hogy a Hit Gyülekeze-
te azzal a kérelemmel fordult Do-
boz Nagyközség Önkormányzata 
Képviselő-testületéhez, hogy a te-
lepülésen egy úgynevezett botlókő 
kerüljön elhelyezésre a holokauszt 
áldozatainak emlékére. A botlókő 
hazánkban nem nagyon ismert em-
léktípus. Leginkább az emlékezés 
köve jelzővel írható körbe a funk-
ciója. A Képviselő-testület tulajdo-
nosi jogkörében eljárva hozzájárult 
ahhoz, hogy a Dobozról elhurcolt 
zsidó polgárok emlékére botlókő 
kerüljön elhelyezésre a dobozi 1663. 
hrsz. alatti (furulyázó pásztor szob-
ra melletti közterület) területen. Az 
emlékkő és annak elhelyezési költsé-
gei a kérelmezőt terhelik.
 Molnárné dr. Tarkovács Márta 
jegyző asszony elmondta, hogy az 
egyenlő bánásmódról és az esély-
egyenlőség előmozdításáról szóló 
törvény értelmében, a települések-
nek ötévente, öt évre szóló esély-
egyenlőségi programot kell elfo-
gadniuk. Az önkormányzat vállalta, 
hogy az elkészült és elfogadott He-
lyi Esélyegyenlőségi Programmal 
összehangolja a település egyéb 
dokumentumait, valamint az ön-
kormányzat fenntartásában lévő 
intézmények működtetését. Vállalta 
továbbá, hogy az Esélyegyenlőségi 
Program elkészítése során bevonja 
partneri kapcsolatrendszerét, külö-
nös tekintettel gondolva a közneve-
lés állami és nem állami intézmény-
fenntartóira. A törvény értelmében a 
Program időarányos megvalósulását, 
valamint szakmai tartalmát kétéven-
te felül kell vizsgálni. A mentorok 
támogatásával a felülvizsgálat meg-
történt. 
Doboz Nagyközség Önkormányza-
tának Képviselő-testülete elfogadta 
a Helyi Esélyegyenlőségi Program 

felülvizsgálatát. 
 Doboz Nagyközség Önkormány-
zat Képviselő-testülete úgy döntött, 
hogy a 2014. évi betakarított gabo-
na (árpa, zab) mennyiségéből 30-40 
q-t, bruttó 4.000,- Ft/q egységáron 
értékesít. A testület felhatalmazta a 
polgármestert a gabona (árpa, zab) 
értékesítésével kapcsolatos intézke-
dések megtételére.
 Köves Mihály polgármester Do-
boz Nagyközség Önkormányzata 
felterjesztésével kapcsolatban el-
mondta, hogy az alaptörvény biz-
tosítja azt a jogot minden települési 
önkormányzatnak, hogy felterjesz-
tési joggal élhet. Megjelent egy kor-
mányrendelet, ami a kedvezménye-
zett járások besorolását tartalmaz-
za. Doboz település a békéscsabai 
járáshoz tartozik. Békéscsaba olyan 
fejletségi mutatókkal rendelkezik, 
ami befolyásolja, hogy a járáshoz 
tartozó települések milyen besorolás 
alá esnek. A kormányrendelet több 
szempont szerint csoportosítja a já-
rási településeket. A járási besorolás 
miatt Doboz speciális helyzeténél 
fogva, 2015. évben az úgynevezett 
átmenetileg kedvezményezett stá-
tuszú települések közé tartozik. Ez 
azt jelenti, hogy településünk a kö-
vetkező évtől kezdődően a fejlesz-
tendő járások rangsorában a lista vé-
gére kerül a Békéscsabai és a Gyulai 
járások településeivel együtt. Eddig 
a besorolás alapja a jogszabályok 
szerint a kistérség volt. (Doboz tele-
pülés a Békési Kistérségbe tartozik.) 
Ez a legsúlyosabb problémát a köz-
munkaprogramok finanszírozásánál 
okozhatja. 2016-tól Dobozon nem 
lehet start közmunkaprogramot in-
dítani, csak hosszú távú közmunka 
programot. A jelenleg futó progra-
mok mindegyike start közmunkap-
rogram, mely egy kedvezményezett, 
nagyobb állami támogatással ren-
delkező program. 
Reménykednek abban, hogy az új 
közmunkaprogramok hasonlóak, 
illetve megközelítőleg jó finanszí-
rozásúak lesznek, mint a jelenleg 
futó programok. A hosszú távú köz-
munkaprogramok finanszírozása 
kedvezőtlenebb elbírálás alá fognak 
tartozni, ami azt jelenti, hogy 70 és 
100 % közötti a támogatottság. Ha a 
szabályozás nem változik, számítani 
lehet arra, hogy a közmunkások lét-
számát 2016. márciustól csökkenteni 
kell, mert a szükséges saját erőt nem 
tudjuk előteremteni. Ez a felterjesz-
tés azt tartalmazza, hogy az átmene-
tileg kedvezményezett státusz ma-
radjon fenn határozatlan időre, mert 
Dobozon nem javultak a foglalkoz-
tatottsági mutatók, nem létesültek 
olyan tartós munkahelyek, melyek 
jelentős változást eredményeztek 
volna a településen élők számára.
 A polgármester úr tájékoztatta a 
testület tagjait, hogy a Körös-Be-
rettyói Vízgazdálkodási Társulat 
az Önkormányzat tartozása miatt 
ügyvéd általi, adók módjára tör-
ténő behajtást kezdeményezett 
önkormányzatunkkal szemben a 
2012. évi ki nem fizetett víztársu-
lat érdekeltségi hozzájárulásra. A 
tartozás összege 451.000 Ft. Erről 
a kötelezettségről eddig semmiféle 
információ nem volt.
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Polgármesteri fogadóóra és 
panasznap minden hétfőn.

Időpontot személyesen vagy a 
268-765-ös

telefonszámon lehet kérni!

önkormÁnyzAti hírek

Doboz Nagyközség Képviselő-testületi kihelyezett ülését
a Széchy Tamás Emlékházban tartotta
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Bemutatkoznak a Bizottságok nem képviselő tagjai 
Dézsi László

	 Bemutatkozna	röviden?
 Dézsi László vagyok, 1983-ban 
születtem Gyulán. Az általános is-
kolai tanulmányaimat Dobozon, 
a középiskolát Szegeden, a Kiss 
Ferenc Erdészeti Szakközépis-
kola és Technikumban végeztem, 
majd 2005-ben sikeres államvizsga 
után agrár- és vadgazdamérnöki 

diplomát szereztem a Szegedi Tu-
dományegyetem Mezőgazdasági 
Karán. A főiskola után, 2007-ben 
megalapítottuk a helyi kertészeti 
vállalkozást, mely mára már 12 főt 
foglalkoztató céggé nőtte ki magát. 
Nős vagyok, feleségemmel boldo-
gan neveljük 2 éves „nagyfiunkat”.
 Hogyan	 került	 be	 a	 bizottság	
nem	képviselő	tagjai	közé,	hogyan	
lett	kiválasztva?
 A 2014-es önkormányzati válasz-
táson képviselőjelöltként indultam 
Köves Mihály polgármester úr ol-
dalán. Néhány szavazattal ugyan 
lemaradtam, de cseppet sem bán-
kódom, sőt nagyon boldog vagyok, 
hogy 550 dobozi választópolgár 
megtisztelt bizalmával. Ezúton sze-
retném mindenkinek megköszönni, 
hogy mellettem tette le a voksát. 

Visszatérve az eredeti kérdéshez, a 
választások után a polgármester úr 
felkeresett azzal, hogy legyek nem 
képviselő bizottsági tag a Pénzügyi 
és Ügyrendi Bizottságban, ezt a fel-
adatot pedig örömmel vállaltam.
 Miben	tudja	segíteni	a	Képvise-
lő-testület	munkáját?
 Aki ma vállalkozást vezet, az 
tudja, hogy nagyon sokoldalúnak 
kell lenni ahhoz, hogy sikereket 
érhessen el. A Képviselő-testület 
munkáját a Pénzügyi és Ügyren-
di Bizottság készíti elő. Mint nem 
képviselő bizottsági tag, a   főisko-
lán tanultakkal, szakmai tapaszta-
latommal, a vállalkozásunk során 
szerzett hasznos ismeretekkel és sa-
ját ötleteimmel segítem a munkát. 
 Milyen	 céljai	 vannak	 a	 közeljö-
vőben?

 Kitartó, szorgalmas ember va-
gyok, így a közeljövőre nézve, a 
célom, hogy minél hatékonyabban 
segítsem a Pénzügyi és Ügyrendi 
Bizottság munkáját. A bizottsá-
gi munka során lehetőségem van 
megismerni Doboz település éle-
tét, rálátásom nyílik a működésre, 
fejlesztésekre, aktívan részt vehetek 
a programok, pályázatok tervezésé-
ben, lebonyolításában. A következő 
választás alkalmával szeretnék is-
mét képviselőjelöltként indulni.
Bízom abban, hogy a lakosság újra 
megtisztel bizalmával, és majdan a 
Képviselő-testület tagja lehetek.  A 
közeljövőre nézve célom, hogy a 
vállalkozásom továbbra is sikere-
sen működjön, ezáltal minél több 
dobozi lakosnak tudjak munkát 
biztosítani és minőségi szolgálta-

tást nyújtani a megrendelőinknek, 
vásárlóinknak. Kisfiam nevelésében 
aktívan rész veszek, fontosnak tar-
tom a családi értékeket, szeretném, 
ha felnőtté válását szeretetben élné 
meg. 
	 Mit	várhatunk	2015-től?
 Ez egy jó kérdés! Az előttem be-
mutatkozó képviselők már részle-
tesen megfogalmazták és leírták a 
falu életével kapcsolatos célokat, 
lehetőségeket. A jelenleg zajló pá-
lyázatokat (szennyvízberuházás, 
óvodabővítés stb…) így én már 
nem sorolnám fel. Természetesen 
egyetértek ezekkel és azon leszek, 
hogy az év minél sikeresebb legyen 
a település életében és a magánéle-
temben is. Köszönöm a lehetőséget 
a bemutatkozásra!

Vácziné Urbanecz Annamária

 A Dobozi Cigány Nemzetiségi 
Önkormányzat Képviselő-testü-
lete 2015. május 26-án tartotta 
nyílt testületi ülését, ahol elsőként 
Sztojka Tibor elnök tájékoztat-
ta a jelenlévőket a két ülés kö-
zött eltelt időszak eseményeiről. 
A Békés Megyei Roma Nemze-
tiségi Önkormányzat elküldte az 
együttműködési megállapodást 
az augusztus 20-án megtartandó 
„Szent István megyei szintű lab-
darúgó torna” 80.000 Ft összegű 
támogatás felhasználásának mód-
járól.
Május 21-én Dobozon, a 14 sze-
mélyből megalakult Romkelepen 
hagyományőrző tánccsoport záró 
bemutatója volt a Közösségi Ház 
és Könyvtárban. 
 A Képviselő-testület elfogadta 
Pujuné Deme Anita óvodaveze-
tő beszámolóját az óvodás cigány 
gyermekek óvodai neveléséről. 

Köves Mihály polgármester hozzá-
szólásában örömét fejezte ki azzal 
kapcsolatosan, hogy Doboz Nagy-
község Önkormányzatának Kép-
viselő-testülete elfogadta, hogy 5 
csoport helyett 6 csoport induljon 
szeptembertől az óvodában. A cso-
portszám növekedésének köszön-
hetően, mivel nagyon sok gyerek 
van, könnyebb lesz ellátni a gyere-
kek igényeit, szükségleteit.
 Hidvégi Julianna települési ön-
kormányzati képviselő elmondta, 
szakmai ellátottság címén szeretné 
kérni a jelenlévőktől, hogy biztas-
sák arra a dobozi fiatalokat, hogy 
végezzenek el iskolákat. A megfe-
lelő szakképzettséget elsajátíthat-
ják és alkalmassá válhatnak akár 
óvodában, iskolában, bölcsődében 
elhelyezkedni Dobozon. Évek óta 
hiány van az óvoda, iskola és más 
intézmény szakképzettséggel bíró 
helyi fiatal munkaerőben.

 A Dobozi Cigány Nemzetiségi 
Önkormányzat Képviselő-testüle-
te elfogadta ifj. Zsigmond Károly 
igazgató által készített, a Dobozi 
Általános Iskola 2014/2015 tanév-
ről szóló beszámolóját.
 Köves Mihály polgármester úgy 
gondolja, hogy a fő feladata az is-
kolának a gyermeklétszám növelése 
és megtartása. A tervek között sze-
repel, a pályázati lehetőségek függ-
vényében, a tornacsarnok építése, 
amely az oktatás feltételeit még 
jobban javíthatja. Elmondta, hogy 
megrökönyödött, amikor a beszá-
molóban olvasta, hogy mennyi hi-
ányzás van egy-egy gyereknél. Hol 
vannak ezek a gyerekek? Azokat a 
lehetőségeket kell megtalálni, hogy 
ne vigyék el a gyerekeket a szülők 
4-5. osztálytól kezdődően Békés-
csabára vagy Gyulára tanulni.
Ifj. Zsigmond Károly iskolaigaz-
gató elmondta, hogy sajnos min-

dig azok a személyek a hango-
sabbak, akik negatív véleményeket 
fogalmaznak meg. Pl. a 4. osztály 
problémája felvetődött, melynek 
több oka lehet. Lehet, hogy nem 
szimpatikus a leendő osztályfőnök, 
lehet, hogy egymás kedvéért viszik 
el 4. évfolyamból a gyerekeket más 
iskolába. A polgármester úr, ahogy 
mondta az előzőekben, több lehe-
tőséget kell találni, úgy gondolja, 
hogy míg Dobozon állandó fej-
lesztő pedagógus, gyógypedagó-
gus, pszichológus van, Békéscsabán 
utazó pedagógusok vannak. Mió-
ta Dobozon iskola van, nem volt 
úszásoktatás. Most sikerült elérni 
végre, hogy az 5. és 6. osztályok 
úszásoktatáson vegyenek részt. 
Megpróbálnak minden lehetőséget 
megfogni és mindent megtenni, 
hogy még jobb legyen a Dobozi 
Általános Iskola hírneve és a lako-
sok meg legyenek elégedve az isko-

lai oktatással. A hiányzással kap-
csolatosan annyit említ az előadó, 
hogy az iskolának kötelezettsége 
van arra, hogy ha a gyerek igazo-
latlanul hiányzik 1 órát, a szülőnek 
értesítést küldenek, ha többet ak-
kor további értesítést küldenek, a 
10. óránál a Gondozási Központba 
a 30. óránál a Kormányhivatalhoz 
küldik az értesítést, ami szankció-
val jár, vagyis a családi pótlék át-
meneti megvonásával.
 A Dobozi Cigány Nemzetiségi 
Önkormányzat Képviselő-testü-
lete elfogadta a Kistérségi ( Járási) 
Startmunka Mintaprogramban 
történő foglalkoztatásról szóló tá-
jékoztatót.
Zsigmond Károly képviselő el-
mondta, hogy tiszteli és becsüli azt 
a munkát, amit az önkormányzat 
végez a közmunkával kapcsolato-
san, valamint további jó munkát 
kívánt.

A DoBozi CiGÁny nemzetiSéGi önkormÁnyzAt hírei

A SzennyvízBeruhÁzÁSróL
 Az utóbbi időben több alkalommal 
arról tájékoztattuk Önöket, hogy a 
szennyvíztisztító telep próbaüzeme 
hamarosan indulhat. Több műszaki 
probléma merült fel, amely hátrál-
tatja a kezdést. Ezek az alábbiak: a 
telep áramellátásának biztosítása, a 
gépek beszerelésének késedelme, a 
csatornahálózat hibáinak javítása, 
a Zsibongó-Áchim utcai áteme-
lő szerelési lemaradása. E problé-
mák miatt a próbaüzem időpontját 
konkrétan nem tudjuk. Várjuk a 
mérnökszervezet írásos engedélyét, 
mely tartalmazni fogja a lakossági 
rákötések kezdő időpontját is. A há-
lózat kivitelezése kb. 96 %-os, a te-
lep készültsége kb. 95 %-os mértékű. 
Mintegy 1500 m csatornát kell még 
megépíteni. Folyamatosan haladnak 
az ellenőrző kamerázások és a szük-
séges hibajavítások. Az alvállalkozók 
egy része befejezte az általa vállalt 
csatornaszakasz építését és levonult 
a munkaterületről, csak hibajavításra 
térnek vissza. 
Továbbra is fontos az ingatlanokon 
a belső hálózatok kiépítése. Kérem	
a	Tisztelt	Lakosságot,	hogy	azok-
nál	 az	 ingatlanoknál,	melyeknél	 a	
telekhatáron	belül	elhelyezésre	ke-
rültek	az	aknák,	a	belső	hálózat	ki-
építését	lehetőleg	minél	hamarabb	
végezzék	el.	
A meglévő hálózatra nem szabad 
csatlakoztatni a kiépített belső há-
lózatot. A csatlakozási lehetőségről 
minden ingatlantulajdonos írásos 
tájékoztatást fog kapni. A kivitele-
ző által összeállított utcajegyzéket 

– annak megérkezését követően - 
megtekinthetik Doboz Nagyközség 
honlapján is: www.doboz.hu
 A belső hálózat kiépítését el lehet 
végezni saját kivitelezésben, illetve 
végeztetni az Alföldvíz Zrt. által el-
fogadott 3 vállalkozóval. (Partnercé-
geink: Csaba – Cső Bt. 06/30 932-
9863, Csaviép Bt. 06/30 943-4844, 
KIERZÓ – Plusz Kft. 06/70 332-
1824) Az előbbi esetben a belső árok 
betemetése előtt a belső hálózatot az 
Alföldvíz Zrt.-nek át kell vennie, 
mely átvétel	díjmentes. A Dobozi 
Polgármesteri Hivatalban továbbra 
is meg lehet vásárolni a lakossági 
rákötéshez szükséges megfelelő mi-
nőségű csöveket, idomokat kedvez-
ményes áron. 
Kérem továbbra is az együttműkö-

désüket, és megköszönöm az eddi-
gi türelmüket, melyre a beruházás 
teljes megvalósításáig folyamatosan 
szükség van. 
Észrevételeiket, problémáikat a ki-
vitelező képviselőinek, Jacsek Nor-
bertnek (tel.: 06/20 258-6965), Sza-
bó Balázsnak (tel.: 06/20 339-3539), 
vagy a Polgármesteri Hivatalban 
Tóth Sándornénak és Megyeri La-
josnak személyesen, illetve a 06/66 
268-765-ös telefonszámon vagy a 
polghiv@doboz. hu e-mail címen 
jelezzék, hogy intézkedni tudjunk.
 Minden erőnkkel azon dolgozunk, 
hogy a beruházás befejezése határ-
időben, szeptember 30-ig megtör-
ténjen.

Köves Mihály
polgármester

tÁjékoztAtó
A házi vezeték átépítése az Ön feladata, amit vagy saját maga készít el, 
vagy az ALFÖLDVÍZ Zrt. által ajánlott partnercégekkel készíttet el.
Az elkészült házi szennyvízhálózatot még NEM lehet összekötni a 

tisztítóidommal, és így rákötni a közcsatornára.
Az elkészült házi csatornahálózatot, az Alföldvíz Zrt. által végzett 

szemléig kitakartan kell tartani, ha a kivitelezést nem a fent ajánlott 
partnercégek valamelyike készítette.

Szemle	a	06/66	442-211	telefonszámon	kérhető.
A házi bekötések kialakításánál lehetőség van a csövek és az idomok 
kedvezményes megvásárlására a Dobozi Polgármesteri Hivatalban. 

Ügyintézője: Mező Mihály

90. éveS köSzöntéS

 A 90 éves  Szilágyi Gábornét  kö-
szöntötte születésnapja alkalmából 
Doboz Nagyközség vezetősége jú-
nius 28-án. 
 Az ünnep okán Köves Mihály pol-
gármester,  Aratóné Vágner Margit 
alpolgármester asszony, valamint 
Molnárné dr. Tarkovács Márta jegy-
ző asszony virágcsokorral, a minisz-
terelnök által aláírt emléklappal és 
csokoládétortával lepte meg a nénit. 
 Zsófika néni Dobozon gazdál-
kodó családban született, később ő 
is a családi gazdaságban dolgozott. 
Házasságkötését követően a férjével 

jószágokkal foglalkoztak. Boldog 
házasságából két gyermek született.
 Mindig nagyon szerette a virágo-
kat, szinte minden szabadidejét a 
kertben töltötte.
Amíg az egészségi állapota engedte 
szívesen látogatott el az „ÖNO”-ba.
 Több éve már fekvőbeteg, jelenleg 
lánya ápolja és az unokái is támogat-
ják.
 A szépkorú néni családjával ünne-
pelte születésnapját.
 Zsófika néninek ezúton is sok bol-
dogságot kívánunk!

Vácziné Urbanecz Annamária

Szilágyi Gáborné a napokban ünnepelte a 90. születésnapját



folytatás az 1. oldalról
 A szakkör tagjai ezúton szeret-
nék megköszönni a hitet és azt az 
iránymutatást, amit eddig kaptak. 
Az elmúlt kilenc hónap nem volt 
eseménytelen a szakkör tagjai szá-
mára sem. Számos rendezvényen 
bemutathatták már az otthonról 
hozott és az itt megszerzett tudást. 
Fellépéseikkel színesítették a helyi 
rendezvényeket, civil szervezetek 
rendezvényét. A februári táncház-
ban a szegedi Rozsdamaró együttes 
húzta a talpalávalót a produkció-
jukhoz.
 A gyerekek a szakköri foglalkozá-
sok alatt nem csak táncolni tanul-
tak, énektudásukat is fejleszthették 
melyben segítségükre volt Sztojka 
Tibor is. Itt szeretnénk megkö-
szönni Óréné Szabó Erzsébetnek 
az est konferálását, Faragó Gábor-
nak, Komlósi Györgynek és Sztoj-
ka Attilának is a segítő közremű-
ködést a produkciókban. A Rom-
kelepen tagjai a nyári szünetben 
sem pihennek, mivel számos fel-
kérésnek szeretnének eleget tenni. 
 A Pünkösdköszöntő hét záróese-
ménye a május 22-én megrende-
zett Pünkösdi mulatság elnevezésű 
táncház volt, ahol a Hobbi nép-
tánccsoport tagjai egy jó hangulatú 
estére invitálták az érdeklődőket. A 
néptánccsoport 2014 szeptembe-
rében indult útjára, ahová a táncot 
szerető, esetleg régen művelő fia-
tal, tűzrőlpattant urak és hölgyek 

járnak. A tánccsoport vezetőjének, 
Nagy Anitának nagy tapasztala-
ta van a néptánccal kapcsolatban, 
hiszen egykor a jól ismert kamuti 
néptánccsoport oszlopos tagja volt. 
Aki egyszer elkezd táncolni, annak 
az egész életét végigkíséri a tánc és 
a hagyományok szeretete. A cso-
port tagjai is visszavágytak ebbe a 
közegbe, hiszen nem felejtették el, 
hogy milyen értékeket adott nekik 
a néptánc. Ezekkel a régről feltörő 
érzésekkel, heti rendszerességgel 
összegyűlnek a csoport tagjai egy 
jót táncolni. Az elmúlt egy év alatt 
a csoport 12 koreográfiát sajátított 
el, melyet már táncházakban be is 
mutatott. A Pünkösdköszöntő hét 
alkalmával Dunántúli és Moldvai 

táncokat tanulhattak a vendégek. 
Az este nagyon jó hangulatban telt 
el és méltó befejezése volt a pün-
kösdi programsorozatnak. A beszá-
molót egy idézettel zárnám, mely 
méltóképpen tükrözi a Hobbi nép-
tánccsoport szellemiségét. „Tánco-
lok míg élek, mert tánc nélkül nincs 
élet!”
 A Dobozi Közösségi Ház és 
Könyvtár ezúton kíván köszönetet 
mondani azon szakkörvezetőknek, 
akik feladatukat önként látják el, 
mert elkötelezettjei az általuk kép-
viselt szakterületnek. Munkájuk 
által településünk közösségi élete 
színesebbé, tartalmasabbá válik.

Sztojka Tiborné, Domokos Adrián, 
Óréné Szabó Erzsébet
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pünkösdköszöntő

A Romkelepen szakkör is bemutatta az
elmúlt kilenc hónap munkáját

A Hobbi néptánccsoport tagjai egy jó hangulatú estére 
invitálták az érdeklődőket

A szakkör tagjai a kalocsai hímzés,
a szőnyegszövés rejtelmeibe avatták be a vendégeket 

86. Ünnepi könyvhét – 
14. GyermekkönyvnApok DoBozon

 „A mese a mindenség kulcsa. A lé-
lek ajtaján kopogtat.”-  Carl Gustav 
Jung 
 Az Ünnepi Könyvhét budapes-
ti eseményeit a távolból követtük 
mi is Dobozon és igyekeztünk 
olvasóink számára is kézzelfog-
hatóbbá tenni a magyar irodalom 
kortárs alkotóinak szellemi termé-
seit könyvkiállítás formájában. Az 
olvasás fontosságáról nem győzünk 
eleget beszélni, éppen olyan elen-
gedhetetlen, mint az újszülöttnek 
az életet adó anyatej. Fontos, hogy 
a gyermek számára az olvasás ter-
mészetes legyen. Mintaként sokat 
jelent a szülői, nagyszülői példamu-
tatás. A mesék segítségével fejlődik 
a gyermek fantáziája, szókészlete 
és segíti a lelki fejlődését. A mesék 
nem csak szórakoztatnak, hanem 
jelentős részben nevelnek is: az 
életről tanítanak, érzelmi kapaszko-
dókat nyújtanak. Az utóbbi években 
gyermekfoglalkozásaink alkalmával 
egyre nagyobb hangsúlyt fektetünk 
a játékos meseolvasásra, dramatizá-
lásra, mert kell a gyereknek a játék. 
 Hetvenkedő - a mese útján el-
nevezésű foglalkozásunkon az 1.b 
osztályosokat fogadtuk a könyvtár-
ba. A hétmérföldes csizmával érke-
ző gyerekek a mesebirodalomban 
felépítették álmaik iskoláját, megis-
merkedtek Weöres Sándor Birkais-
kolájával, ahova közös megegyezés 
szerint nem szívesen szeretnének 

járni, majd önfeledten játszottunk 
egyet a mesék birodalmában.
 Kukurikú kis kakas címmel tar-
tottunk gyermekfoglalkozást a Baj-
csy-Zsilinszky utcai óvodásoknak. J. 
Kovács Judit Kerekítő című köny-
véből mondókáztunk, énekeltünk a 
gyerekekkel, majd mesekönyveket 
nézegettünk és mesét olvastunk fel. 
A mesék sorából természetesen a 
kis kakas története ki sem maradha-
tott. A tágra nyílt szemek, a sok- sok 
érdeklődő kérdés, a mondókák dra-
matizálása mosolyt és jókedvet csalt 
a gyerekek orcájára, szemmel látha-
tóan élvezték a közös mókázást.
 Az Ünnepi Könyvhét zárása-
ként gyermekkönyv kiállítást és 
könyvajánló délutánt tartottunk 
a könyvtárban. Olyan mai, remek 
gyermekírókra és költőkre sze-
rettük volna felhívni a szülők és 
gyerekek figyelmét, mint például 
Bartos Erika, Berg Judit, Bosnyák 
Viktória, Finy Petra, Nógrádi Gá-
bor, Kiss Ottó vagy Varró Dániel. 
Igen gazdag kínálat áll a gyerekek 
és szüleik rendelkezésére a Könyv-
tárban, állományunkat folyamato-
san az olvasók igényeinek figye-
lembe vételével gyarapítjuk, hogy 
mindenki megtalálja a számára 
megfelelő könyvet. A nyárra sok jó 
könyvet kívánunk Önöknek és ter-
mészetesen sok örömteli és önfeledt 
pillanatot.

Óréné Szabó Erzsébet

Mesebirodalomban járt az 1.b osztály

A lelkes ovisok örömmel vettek részt a foglalkozáson

Az orvosi ügyelet telefonszámai
Munkanapokon 16.00 óráig:

Dr. Forczek Gabriella:
06/20 398-9132
Dr. Nyilas Ildikó:
06/20 358-0333

Dr. Márki Andrea:
06/30 228-2380

A háziorvosi rendelők telefonszáma:
Dr. Forczek Gabriella rendelője:

06/66 638-252
Dr. Nyilas Ildikó rendelője:

06/66 635-372
Dr. Márki Andrea rendelője:

06/66 636-201
Fogorvosi rendelő:

06/66 268-466
A védőnők rendelője:

06/66 269-456
Felnőtt központi ügyelet:
Egészségügyi Alapellátás

Intézmény
Gyula, Béke sgt. 39.
Tel.: 06/66 463-004

Gyermek ügyelet: Pándy Kálmán
Kórház Gyermekosztály

Gyula, Kárpát u. 11.
Tel.: 06/66 463-633

Gyermek horGÁSzverSeny
A SaPi	Horgászegyesület gyermek horgászversenyt rendez!

Időpont:	2015.	július	16.	7	órától	15	óráig
Helye:	SaPi	Horgásztó	Doboz,	Vésztői	út

Nevezési	díj:1000	Ft/fő,	mely	az	ebédet	is	tartalmazza
Nevezni a helyszínen!

Minden érdeklődő gyermeket szeretettel várunk!

vendégségBen volt a doBozi idősek kluBja

A Dobozi Idősek Klubja Gyulán tett látogatást

 Néhány héttel ezelőtt olvashattak 
a Libás tanyára tett kirándulásunk-
ról. Ott ismerkedtünk össze a gyu-
lai Máriafalvi Idősek Klubja tagja-
ival. Olyan jó barátságot kötöttek 
egymással az idősek, hogy június 
5-ére meghívtak minket egy nyá-
rindító, zenés, sütemény partira.
 23 fővel mentünk el erre a nagy-
szerű rendezvényre. Ezúton is kö-
szönjük a meghívást. Finomabbnál 
finomabb süteményekkel, limo-
nádéval, bodzaüdítővel és nagyon 
jó élőzenével vártak minket. Meg-
csodáltuk az igényesen felújított 
intézményben a klubhelyiséget, 
pihenőszobákat és a foglalkoztatót. 
Volt, aki rég nem látott barátnőjével 
találkozott. Ezek igazán megható 

pillanatok voltak. Beszélgettünk, 
táncoltunk és sokat nevettünk. Mi-
kor már esteledett és készülődtünk 
hazafelé nekünk húzta a zenész, 
felcsendült a Szép dobozi lányok 
és még sok más nóta is. Egészen 
az utcáig kísértek minket és ott bú-
csúzkodtunk. Mi is szeretnénk egy 
hasonló jó hangulatú mulatságot 
rendezni, melyre szeretettel várjuk 
a gyulai klubtagokat.
    Nagyon jól éreztük magunkat 
és reméljük ők is szép számmal ér-
keznek majd hozzánk. Sok képet 
készítettünk, amin látni a jó hangu-
latot. Megtekinthetik ezeket a Do-
bozi Gondozási Központ facebook 
oldalán.

Szatmáriné Kónya Piroska



 Ismét nagyon szép eredményt ért 
el Szűcs Szimonetta – a  Szeberényi 
Gusztáv Adolf Evangélikus Gim-
názium, Alapfokú Művészeti Iskola 
tanulója - az Országos Evangélikus 
Rajzpályázaton. 
 Szimonetta a tavalyi évben har-

madik helyen végzett, idén pedig 
második lett.
A díjátadót Budapesten a Ludwig 
Múzeumban tartották május 28-án. 
„A rajzpályázatra az óvodásoktól 
egészen a gimnazistákig várták a 
rajzokat. Minden korcsoportban 
három lehetőség közül lehetett vá-
lasztani. Az én korcsoportomban 
lehetőség nyílt fotópályázatra, ké-
palakításra, vagy makett készítésé-
re. Én a képalakítást, ezen belül a 
„Tanítványok vagyunk” témát vá-
lasztottam. Felkészítőm Dr. Tóthné 
Nagy Beatrix volt. A békéscsabai 
evangélikus gimnáziumba járok 
rajzórákra, heti két alkalommal, 
már hatodikos korom óta. Sajnos a 
díjátadón nem tudtam részt venni, 
mivel akkor volt az alapvizsgám 2. 
része a festészet.„– nyilatkozta la-
punknak Szimonetta.
 Gratulálunk az eddig elért nagyon 
szép eredményedhez, és további sok 
sikert kívánunk!

Vácziné Urbanecz Annamária
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Szűcs Szimonetta az Országos 
Evangélikus Rajzpályázaton második 

helyen végzett

tAnévzÁró A DoBozi ÁLtALÁnoS iSkoLÁBAn

 Rövid időn belül kétszer öltözött 
ünneplőbe a Dobozi Általános Is-
kola. A ballagás után pár nappal, 
június 16-án tanévzáróra gyűltek 
össze az iskolánk tanulói. 
 Minden szeptemberben, amikor 
elkezdődik egy új tanév, arra gondo-
lunk milyen hosszú lesz az előttünk 
álló 9 hónap, de így visszatekintve 
csak egy röpke pillanat.  Most el-
érkezett a rég várt nap! Itt a tanév 
vége! A 181 tanítási nap után, 241 
tanuló zárta le a 2014/2015-ös tan-
évet iskolánkban.
 Az ünnepséget Nyul Zoltán Bence 
3.a osztályos tanuló szépen elszavalt 
verse nyitotta meg, majd Zsigmond 
Károly igazgató úr beszédében ér-
tékelte az elmúlt tanévet, elmondta:
 „Az ünnepség feladata az év rö-
vid értékelése, legfontosabb ered-
ményeinek összefoglalása. Nagyon 
fontos, hogy lássa minden tanuló, 
szülő, jelenlévő, hogy kik azok a 
diákok, akik szorgalmukkal, maga-
tartásukkal példaképei lehetnek a 
többi tanulónak, és akikre büszke 
lehet iskolánk.
 A tanulmányi eredményt illetően 
az iskolai átlag 3,7. Az iskola leg-
szorgalmasabb osztálya sorrendben 
az 1.a, 3.a, 2.a, a legkevésbé szor-
galmas ebben a tanévben a 7.a volt. 
Kitűnő tanulmányi eredményt ért 
el 20 tanuló. Tanulóink egyre több, 
egyre szebb eredményt érnek el 
megyei-, országos versenyeken kü-
lönböző tantárgyakból. Öten nem 
tudták teljesíteni az évfolyam kö-
vetelményeit. A gyenge tanulmányi 
eredmény és a bukások száma szo-
ros összefüggésben vannak a hiány-
zások számával. 20 tanulónk 200 
óránál többet hiányzott. Van olyan 
tanulónk, aki egymaga 796 órát hi-
ányzott.
 Iskolánkban a legtöbb gondot a 
fegyelem kérdése jelenti, ez nem 
egyedi, és nem csak a dobozi isko-
lában okoz gondokat. A követke-
zetlen magatartás az egész rend-
szert, jelen estben az egész iskola 
fegyelmét mérgezi. Szeptemberre 
tantestületünk megismerkedik egy 
programmal, mely a deviáns maga-
tartású tanulók kezelésére hivatott. 
Remélem, hogy hosszú távon meg-
változik a helyzet.
 Az iskola feladata az oktatás és 
a nevelés, azonban a nevelésből a 
szülőnek is ki kell vennie a maga 
részét. Minden tanulónak joga van 
a zavartalan tanuláshoz, minden 
pedagógusnak joga van a zavartalan 
tanításhoz, ezt kellene szem előtt 
tartania minden pedagógusnak, 

szülőnek és gyereknek. 
 Hiszem, hogy miden gyerek-
ben rejlik valami jó, valami egyedi. 
Szorgalmas munkával bárki nagy 
magasságokba juthat.”
 Ezután a jutalomkönyveket és az 
okleveleket kapták meg a tanulók.
 Több éves hagyomány iskolánk-
ban, hogy a tanévzáró ünnepsé-
günkre meghívnak olyan személyt, 
aki itt végezte általános iskolai ta-
nulmányait és a civil életben vala-
milyen kimagasló eredményt ért el. 
Ezúttal dr. Pankotai Tibor a Szege-
di Tudományegyetem Természet-
tudományi és Informatikai Karán 
tevékenykedő egyetemi adjunktus 
fogadta el a meghívást rendezvé-
nyünkre.
 Tibor elmondta, hogy kicsit úgy 
érezte, mintha haza jött volna, na-
gyon sok ismerős arcot látott. Na-
gyon-nagyon jó emlékek fűzik eh-
hez az iskolához, és mindig öröm-
mel érkezik haza.
 1993-ban végzett a dobozi isko-
lában, elvégzett egy egyetemet, le-
doktorált, 5 évet élt külföldön, azóta 
kutatócsoportot vezet, akik rákku-
tatással foglalkoznak. Valamint 4 
nyelvet beszél valamilyen szinten. 
Ezt mind annak köszönheti, hogy 
ebben az iskolában kapott egy na-
gyon jó alapot. 
 Ezt követően Köves Mihály pol-
gármester úr ünnepi beszédében 
elmondta:
 „Egy hosszú, tanulással teli évet 
tudhattok magatok mögött, számos 
dolgozatot írtatok, sokat feleltetek. 
Sok iskolai programon vehettetek 
részt. Törekedjetek arra, hogy a nyár 
feltöltődés legyen, hogy ősszel le-
hessen érvényes rátok az a mondás, 

„a legjobban az az ember vágyik a 
vakációra, aki éppen most tért visz-
sza belőle”. Élvezzétek a nyarat és 
pihenjetek. Nyitott szemmel járja-
tok a világban, minden nap figyel-
jétek az apró örömöket, és gyarapít-
sátok a könyvtáratokat.
 Becsukja kapuit az iskola, de szep-
temberre újra nyitva áll. Legyetek 
büszkék arra, hogy lakóhelyete-
ken, Dobozon járhattok iskolába. 
Legyetek büszkék tanáraitokra, 
akik mindent igyekeznek megten-
ni azért, hogy a tanítás mellett a 
tanulással minél nagyobb tudást 
szerezettek. Higgyétek el, minden 
iskolában tanulni kell! Jó pihenést 
kívánok mindnyájatoknak!”
 A polgármester úr beszéde után el-
ismerő oklevelet adott át Zsigmond 
Károly igazgató úrnak, melyet az 
Emberi Erőforrások Minisztériu-
ma adományozott. „Az igazgató úr 
kiemelkedő szakmai tevékenysége, 
pedagógiai munkája elismeréseként 
kapta az oklevelet, melyet Balog 
Zoltán miniszter úr írt alá. Egy 
intézményvezető nem lehet sikeres 
csak önmagában, ahhoz egy olyan 
csapatra, olyan közösségre, mun-
katársakra van szüksége, ami itt a 
Dobozi Általános Iskolában körül 
veszi. Ez az elismerő oklevél az ők 
mindnyájuk elismerését is szolgálja. 
Jó egészséget és szakmai sikereket 
kívánok minden dolgozónak!”- 
mondta Köves Mihály polgármes-
ter.
 Zsigmond Károly igazgató úr 
megköszönte az elismerést. Meg-
köszönte a vendégeknek, hogy je-
lenlétükkel nemcsak megtisztelték 
a rendezvényt, hanem a kitüntetett 
tanulóknak még emlékezetesebbé 
tették a tanévzárót. A nyári idő-
szakra mindenkinek balesetmentes 
és kellemes időtöltést és jó pihenést 
kívánt. A 2014/2015-ös tanévet hi-
vatalosan is bezárta.
Végezetül Illik Józsefné tanítónő 
által betanított énekkar műsorát 
hallgathattuk meg, őket Komlósi 
György gitáron kísérte. Köszön-
jük szépen Margó tanár néninek a 
munkáját!
 Az ünnepséget követően az osz-
tályfőnökök kiosztották a bizonyít-
ványokat.
 Reméljük, hogy szeptemberben 
tanulóink rengeteg sok élménnyel 
térnek vissza iskolánkba. 
 A nyári szünidőre jó pihenést kí-
vánunk!

Vácziné Urbanecz Annamária

Az iskola énekkara nagyon szép dalokat adott elő

A két Apró tehetSéG

 Az elmúlt hónapban csendesen, 
de magabiztosan ért el sikert a Do-
bozi Általános Iskola néptánc cso-

portjának párosa Barcsay Rebeka és 
Nyul Zoltán Bence 3. osztályos ta-
nulók. A két apró tehetség a Békés 
megyei Gyermek- és Kisegyüttesek 
Találkozóján mérettette meg magát 
május 10-én Mezőberényben, ahol 
a szakmai zsűri dicsérő szavaira ta-
láltak. A rendezvény célja, hogy a 
helyi amatőr néptáncosok is be tud-
janak mutatkozni a megye táncosai 
és pedagógusai előtt, lehetőséget 
kapjanak színpadra lépni szakmai 
keretek közt. Az egész napos közös 
együttlét és a versennyel párhuza-
mosan működő programok köze-
lebb hozzák egymáshoz a csoporto-
kat is, új barátságok szövődjenek. A 
két tehetség I. korosztályban, páros 
kategóriában ezüstminősítésben ré-
szesült.
forrás: www.dobozialtalanosiskola.hu

Barcsay Rebeka és Nyul Zoltán Bence 
a néptánc I. korosztályban, páros kate-
góriában ezüstminősítésben részesült

Zsigmond Károly igazgató úr beszédében értékelte az elmúlt tanévet

RendőRségi tájékoztató!
Mire figyeljenek oda kiemelten a nyári hónapokban? 
A tanév befejeztével az iskolai kötelezettségek alól hirtelen felszabadult 
fiatalok gyorsan kiengednek, legtöbbször könnyelműen élik meg a nyári 
szünidő adta szabadságot. Ebből adódóan a legtöbb problémát az okoz-
hatja, hogy gyakran meggondolatlanul feltűnő, jól látható helyen hord-
ják az értékes műszaki cikkeket és ékszereket. Megmutatják egymásnak, 
néha dicsekszenek is a frissen beszerzett mobiltelefonnal, számítástech-
nikai eszközökkel a zsúfolt tömegközlekedési eszközökön, plázában és 
közösségi helyeken, amely növeli az áldozattá válás lehetőségét.
Hívják fel a gyerekek figyelmét a fürdőzés szabályaira is! Nem csak az 
a fontos, hogy ismerjék a fontosabb vagyonvédelmi tanácsokat, hanem 
az is, hogy tisztában legyenek a szabad vizekben – folyóban, bányata-
vakban - történő fürdés jogi-, egészségügyi- és élettani hatásaival is. Az 
ezzel kapcsolatos főbb szabályokról és a Pest Megyei Rendőr-főkapi-
tányság ajánlásairól bővebben a rendőrség honlapján olvashatnak.
Amennyiben egyedül kell otthon hagyniuk gyermeküket nagyon fontos, 
hogy tisztázzák vele a  biztonságát érintő alapvető szabályokat:
- Idegeneket ne engedjen be a lakásba!
- A véletlenül elöl hagyott gyógyszerek, alkoholos italok veszélyesek le-
hetnek, még kíváncsiságból se próbálja ki azokat!
- Ha egy elektromos készülék elromlott, ne nyúljon hozzá, várja meg a 
szülőket, amíg hazaérnek!
- Ha tűz ütne ki a lakásban, fontos, hogy ismerje a tűzoltók számát, amit 
azonnal hívni kell és hagyja el a lakást! Ne próbálja meg egyedül eloltani 
a tüzet, mert könnyen füstmérgezést kaphat vagy megsérülhet!
- Az interneten való szörfözés jó kikapcsolódásnak tűnhet, de itt is fon-
tos az óvatosság:

•	 Idegeneknek	soha	ne	árulja	el,	hogy	egyedül	van	otthon!
•	 Senkinek	ne	adja	meg	a	lakcímét,	személyes	adatait!
•	 Ha	nyaralni	megy	a	család,	az	időpontot	a	közösségi	oldalakon	
 soha ne írja ki, mert ez nyílt meghívó a betörők számára!
•	 Ha	chat-en	idegenek	hívják	el	találkozóra,	mondjon	minden	
 esetben NEM-et!

Ha a szülők távollétében házibulit tart, kerülje az alkoholt és a kábító-
szereket!

Doboz KMB!
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Gyermekek hete Az óvoDÁBAn

 Újra itt a nyár! Ismét lezártuk az 
évet, jöhet a lazítás!
 Amikor megszületett a Gyerekek 
Hete ötlete, az ötletadó gondolata 
az volt, hogy a gyerekeknek szer-
vezzünk egy olyan élménydús hetet, 
ami kizárólag róluk szól. A feladat az 
volt, hogyan tehetjük ezeket a napo-
kat minden gyermek számára gond 
nélkül megélhetővé: vagy olyan 
programokat kellett kitalálnunk, 
ami nem kerül semmibe, vagy a ter-
veink anyagi hátterének egy bizton-
ságos forrást kellett találnunk. Az a 
szerencsés helyzet állt elő, hogy a 
Dobozi Óvodáért Alapítvány kitűz-
te egyik legfontosabb feladatának, 
hogy e hét anyagi fedezetét minden 
körülmények között igyekszik meg-
teremteni. Többnyire hagyományos 
programjaink vannak, amiket sze-
retnénk nagyon sokáig megtartani, 
de az újításokat is szívesen fogad-
juk. Az idei ilyen új dolog az eSzem 
iszoM Kuckó, aminek a megvaló-
sítója a nagybetűkből kitalálható 
Szülői Munkaközösség, akiknek 
nagy köszönet mindezért. A hétfői 
napot az ugrálóvárral szerettük vol-
na kezdeni, de a leszervezett prog-
ramot aznap reggel lemondta az 

üzemeltető. Mintha éreztük volna, 
hogy gond lesz. A nyári életre gon-
dolva, önkormányzati segítséggel, 
előző héten vásároltunk két óriás 
trambulint, amit „csak” gyorsan ösz-
sze kellett rakni, és máris megoldó-
dott a probléma. Köszönet a gyors 
összeállításért a technikai dolgo-
zóinknak. A megszokott arcfestést 
is hiányolták a gyerekek, némi kis 
festékvásárlást követően ez is meg-
volt, köszönet az ügyes kezű óvóné-
niknek. Kedden Dottóztunk egyet 
Szanazugban, csodaszép időben, és 
nagyon jó kedvvel. Szerdán Hevesi 
Imi bácsi szórakoztatott bennünket, 
idén sem csalódtunk gyermeksze-
retetében, bohóckodásaiban, a jó 
hangulatban, amit mindig üzem-
biztosan teremt. Ezen a napon még 
egy meglepetésben volt részük a 
gyerekeknek. A CBA bolt kedves-
kedett süteménnyel az ovisoknak 
gyermeknap alkalmából, köszönjük 
szépen. Csütörtökön az iskolába 
menők hagyományosan megláto-
gatták a Szegedei Vadaspark állatait. 
Ez a kirándulás az óvodai élet méltó 
lezárása. Az élmények, a megszer-
zett tapasztalatok fontosak a jövő 
szempontjából is, de bízunk benne, 

hogy visszagondolva az óvodára, ez 
az esemény jó emlék marad minden 
óvodás számára. Amíg a nagyok 
kirándultak a kisebbek rendőrsé-
gi bemutatón vehettek részt, amit 
köszönünk helyi rendőreinknek. A 
pénteki napon a nagyon népsze-
rű mezőgazdasági gépeket lehetett 
megnézni és kipróbálni. Köszönjük 
a gazdáknak, hogy ezen a délelőttön 
félre tették a dolgukat és rendelke-
zésünkre álltak. A kiállítás mellett a 
gyerekeket az eSzem iszoM Kuckó 
várta, ahol sütizni és üdítőzni lehe-
tett a Szülői Munkaközösség jóvol-
tából. Köszönjük a megvendégelést, 
valamint a szervezőmunkát a kiál-
lítással kapcsolatban. Ez a hét iga-
zán eseménydússá sikerült, remélem 
minden gyermek jól érezte magát. 
A felnőtteknek, akik mindezt meg-
teremtették köszönet, hiszen ez szá-
mukra felelősség, sok-sok odafigye-
lés, törődés, szervezés, lebonyolítás. 
 Mindenkinek kellemes nyarat, az 
iskolába induló ovisainknak szép 
táskát, sok tudást, nagyon jó isko-
lás éveket kívánunk. Jövőre legalább 
ilyen eseménydús Gyermekek He-
tét!!!

Czinanó Sándorné

Hevesi Imi bácsi szórakoztatta a gyerekeket A trambulin sokak kedvence lett

A mezőgazdasági gépeket is ki lehetett próbálni Az ovisok nagyon jó kedvvel Szanazugba Dottóztak

tÁmoGAtÁS

Viharos szél rongálta meg a Dobó utcai óvoda kerékpártárolóját. A te-
tőszerkezet helyreállításához anyagi segítséget kaptunk Kis Gábor vállal-
kozótól, melyet ezúton is köszönünk!

a Dobozi Mesekert Óvoda dolgozói

 Június 23-án tartottuk hagyomá-
nyos évzáró alkalmazotti értekezle-
tünket.
 „A nehézségek ellenére a kitűzött 
céloknak megfelelve, ebben a nevelé-
si évben is élmény és tevékenységben 
gazdag óvodai élettel biztosítottuk, 
hogy minden gyermek saját képes-
ségeinek megfelelően a legmagasabb 
fejlettségi fokra jusson el, valamint 
alkalmassá váljon az iskolai életre 
az óvodáskor végén. Minden cso-
portban jól kialakult szokásrendszer 
működik, amit minden gyermek és 
felnőtt elfogad, magáénak érez. Fon-
tosnak tartjuk a másság elfogadására 
nevelést, a toleranciát, egymás segí-
tését. Minden csoportban van hátrá-
nyos és halmozottan hátrányos hely-
zetű gyermek, így a szociokulturális 
különbségek és a családból hozott 
hátrányok jobban elfogadtathatóak, 
és könnyebben enyhíthetőek. A sa-
játos nevelési igényű gyermekek, és a 
beilleszkedési, tanulási, magatartási 
problémákkal küzdők integráltan, 
egészséges társaik között fejlődhet-
nek, ami szintén elősegíti a másság 
elfogadására nevelést.”
 Az értekezleten értékeltem a 
2014/2015-ös nevelési évünket, 
melyhez szorosan kapcsolódott a 
szakmai munkaközösségek beszá-
molója is. Az értékelés után Köves 
Mihály polgármester szólt néhány 
dicsérő szót az óvoda működéséről, 
majd a Dobozi Óvodáért Alapít-
vány beszámolója következett. Ezzel 

az értekezlettel nem zárult még le 
nevelési évünk, hiszen az augusztus 
31-ig tart. Így szó esett a gyerekek 
nyári életéről és a nyáron esedékes 
szakmai feladatokról is. Megalakí-
tottuk önértékelési munkacsopor-
tunkat, melynek igen sok feladata 
lesz a nyár folyamán. Az óvónők 
megkapták a következő nevelési 
évünk csoportbeosztásait, és a ha-
todik csoport álláshelyeire is ered-
ményt hirdettem. E szerint a hato-
dik csoport két óvónője Kaczkó Edit 
és Kisné Provosinszki Zsuzsanna 
lesz, a dajka néni Szabóné Ráfi Éva. 
Munkájukat én fogom támogatni 
délelőttönként. Kövesné Szekeres 
Szilvia pedig pedagógiai asszisz-
tensként fogja segíteni a Dobó utcai 
óvónők munkáját. 
Köszönet illeti az éves türelmes, 
kitartó munkáért az óvó néniket, 
dajkanénéiket, és segítő dolgozó-
inkat. Köszönöm mindenkinek, aki 
munkaidején felül is ott volt, segített 
az óvoda megfelelő működésének 
biztosítása érdekében, és a rendezvé-
nyek sikeres lebonyolításában. 
 Külön köszönet az óvodai alapít-
vány munkájáért, anyagi támogatá-
sáért.
 Kívánok mindenkinek jó pihenést, 
igazi feltöltődést a nyárra, hogy az új 
tanévet, az új feladatokat megújult 
erővel, lelkesedéssel kezdhessétek 
meg. 

Pujuné Deme Anita
óvodavezető

évzÁró értekezLet Az óvoDÁBAn

A mozGÁSkorLÁtozottAk DéL-ALföLDi reGionÁLiS eGyeSÜLete GyuLA
DoBozi CSoportjÁnAk tÁjékoztAtójA

 A Mozgáskorlátozottak Dél-Al-
földi Regionális Egyesületének   
Dobozi Csoportja kiránduláson vett 
részt 2015. június 6-án Egerben, 42 
fővel. 
 Meglátogattuk a híres Egri Bazi-
likát, hazánk 2. legnagyobb temp-
lomát, ellátogattunk a világhírű, és 
egyedülálló,   Kopcsik Marcipánia 
múzeumba, ahol, szebbnél- szebb 

alkotásokat láthattunk. Ez valami 
csoda volt, mivel itt minden marci-
pánból készült.  Megnéztük az Egri 
minaretet, majd a Dobó téren lévő, 
nagyon szép Szent Antal templo-
mot, ami barokk stílusban épült, 
melyhez hasonló Európában kettő 
van. Ezután következett egy finom 
és kiadós ebéd, az Aranysíp étte-
remben. Ezután a városnéző   dot-
tóval tettünk egy rövid városnézést, 
ami végül levitt bennünket a Szé-
passzony- völgybe, ahol kellemes 
időt töltöttünk el egy kis borkósto-
lással. 
 Végül kissé elfáradva, de nagyon 
szép élményekkel indultunk haza. 

Nagy Mihályné
csoportvezető

A Mozgáskorlátozottak Dél-Alföldi Regionális Egyesületének Dobozi Csoportja 
Egerben kirándult

2015. JÚLIUS 15.
1500 - 17 00 óra között
DOBOZ, Védőnői Szolgálat
Tel.: +36 (20) 482-7450
TAJ-, és lakcímkártyáját, illetve
közgyógyigazolványát, kérjük hozza magával!

Dr. Bánffy László
ortopéd szakorvos



 2015. május 9-én szombaton tar-
totta éves beszámoló közgyűlését 
a Dobozi Polgárőr Egyesület. A 
közgyűlésen meghívott vendég-
ként jelen volt Doboz Nagyközség 
Önkormányzata részéről: Köves 
Mihály polgármester úr, Váradi 
Mária önkormányzati képviselő 
asszony, Szabó László önkormány-
zati képviselő úr. A Békés Megyei 
Polgárőrök Szövetsége részéről: 
Gyarmati Sándor a Békés Megyei 
Polgárőrök Szövetségének elnöke, 
Tomán Zoltán járási koordinátor, 
valamint Virág István sajtórefe-
rens. A Békés Megyei Rendőrkapi-
tányság részéről: Dr. Bede Sándor 
rendőr alezredes úr a Békéscsabai 
Rendőrkapitányság vezetője, Illés 
Pál rendőr főhadnagy úr, a Békés-
csabai Rendőrkapitányság KMB 
alosztályának vezetője, Baku Zol-
tán rendőr törzszászlós úr, a helyi 
KMB csoport vezetője.
 A közgyűlésen Baukó Pál elnök-
ségi tag számolt be a dobozi pol-
gárőrség elmúlt évi munkájáról; 
elmondta, hogy a tagjaik létszáma a 
2014. december 31-i állapot szerint 
45 fő. 
 „Az egyesület tagjai 2014-ben 
önállóan 256 alkalommal, összesen 
3.551 órában teljesítettek közterü-
leti szolgálatot. A figyelő szolgálat-
tal, illetve az egyesület fenntartásá-
val, szervezési feladatainak elvég-
zésével kapcsolatosan a szolgálati 
gépjárművel összesen 6.450 km, 
saját gépjárművel pedig 3.196 km 
gépjármű-futás volt 2014. évben. A 
tagok a helyi körzeti megbízottak-
kal továbbra is rendszeresen jártak 
közös szolgálatba. A polgárőrök 

előző évben a rendőrökkel közö-
sen 164 esetben, összesen 1.990 óra 
szolgálatot láttak el. A szolgálataik 
során törekedtek arra, hogy a nagy-
község bel- és külterülete, valamint 
a Doboz-Szanazugban lévő hét-
végi házak, nyaralók rendszeresen 
ellenőrzésre kerüljenek. Az egye-
sület tagjai részt vettek a település 
rendezvényein, állami, egyházi ün-
nepek, megemlékezések, más civil 
szervezetek rendezvényeinek alkal-
mával helyszínbiztosítási feladato-
kat végeztek. 
 Összességében elmondható, hogy 
újabb sikeres évet tudhat maga mö-
gött a Dobozi Polgárőr Egyesület. 
Fontos kiemelni azt a tényezőt, 
hogy az egyesület tagjai a felada-
taikat társadalmi munkában, el-
lenszolgáltatás nélkül végzik, ezért 
velük szemben társadalmi köve-
telmény csak a feladat ellátásának 
színvonala és minősége miatt tá-
masztható. Vezetőségünk mindent 

megtesz annak érdekében, hogy 
a működő egyesület tagjai között 
rátermett, a feladatok iránt elköte-
lezett személyek maradjanak meg. 
Igyekszünk megfelelő gondot for-
dítani a tagjaink elméleti ismerete-
inek szinten tartására, illetve isme-
reteik felfrissítésére.”
Köves Mihály Doboz Nagyközség 
polgármestere a gyűlésen elmondta, 
hogy külön örömet jelent számára, 
hogy a közgyűlésen a Békéscsabai 
Rendőrkapitányság vezetője is kép-
viseli a rendőrséget, ami azt bizo-
nyítja, hogy jó az együttműködés a 
polgárőrség és a rendőrség között és 
számítanak a polgárőrök munkájá-
ra. Kiemelte, hogy a nagyközségben 
működő civil szervezetek közül az 
egyik legjobban és leghatékonyab-
ban működő szervezet a polgárőr 
egyesület. 
 Elmondta, nagy előrelépést je-
lent, hogy a 19/24-es programnak 
köszönhetően megvalósul a telepü-
lésen is az állandó rendőri jelenlét, 
amely további eredményeket je-
lenthet a bűnmegelőzés terén. Ő is 
megköszönte a polgárőrök eddigi 
munkáját és biztosította az egyesü-
letet arról, hogy az elmúlt évekhez 
képest talán még nagyobb mérték-
ben is számíthatnak az önkormány-
zat anyagi és egyéb támogatására.
 A Dobozi Polgárőr Egyesület ez-
úton is szeretné megköszönni Do-
boz Nagyközség Önkormányza-
tának, a Békés Megyei Polgárőrök 
Szövetségének, illetve minden tá-
mogatónak a segítségét, akik bár-
milyen formában támogatták egye-
sületük működését.

Vácziné Urbanecz Annamária
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Újabb sikeres évet tudhat maga mögött a Dobozi Polgárőr Egyesület

DoBoz noSztALGiA

	 A	 Nosztalgia	 rovat	 indítása	 so-
rán	 elsőként	 Ábrahám	 György-
nét,	 vagy	 ahogyan	 mindenki	 is-
meri	 Rózsika	 óvó	 nénit	 kértem,	
hogy	meséljen	nekünk	 a	mostani	
életéről,	munkájáról,	s	arról:	szép	
emlékek	 fűzik-e	 Dobozhoz. Ró-
zsika	 nénivel	 az	 óvodai	 évzáró	
után	beszélgettünk.
 Milyen	 érzés	 volt	 a	 gyerekeket	
újra	szerepelni	látni?
 Mindig izgalmas élmény, de meg-
hatódom és izgulok is egy kicsit 
értük, mert tudom, hogy mennyi 
munka és gyakorlás van mögötte. 
Öröm látni, hogy a műsorok tar-
talma évről évre új ötletekkel gaz-
dagodik. Rendkívül jó érzés, hogy 
még mindig közöttük lehetek. Nem 
lehet ezt szavakba önteni, az ember 
ezt igazán csak érzi.
	 Hiányoznak	az	óvodások?
 Bizony már 13. éve, 2002 óta va-
gyok nyugdíjas. Nagyon-nagyon 
hiányoznak a gyerekek, de nagy 
öröm számomra, hogy nem szakadt 
meg a kapcsolat az óvodával. Az én 
kedves volt munkatársaim gondos-
kodnak rólam. Hívnak a rendez-
vényeikre, vagy jövök magamtól, 
meglátogatom őket, így ezáltal, 
egy kicsit bekapcsolódom az óvoda 
életébe. Mindig szívesen, mindig 
örömmel jövök és ők is gyakran 
hívnak. A gyerekek mindmáig na-
gyon hiányoznak, de valahogy – a 
gyerekek miatt – megmaradt az 
ember örök fiatalnak. Amikor ki-
jövök közéjük, pár mondat után 
jólesik a lelkemnek, hogy néhányan 
óvó néninek szólítanak, pedig nem 
is igazán tudják, hogy valaha én is 
óvó néni voltam.
Előfordul, hogy otthon, ha becsu-
kom a szemem egy régi képet, egy 
csoport szobát, vagy az óvoda ud-
varát, vagy játszó gyerekcsoportot 
látok magam előtt.
	 Nehéz	volt	megszokni	a	nyugdí-
jas	éveket?
 Nehéz időszak volt a nyugdíjazás 
körüli idő. Másfél évig tartott, amíg 
el tudtam fogadni ezt az egészségi 
állapotot. Én rokkant nyugdíjba 
kényszerültem menni, amiatt, hogy 
elromlott a látásom. Ez az időszak 
nagyon nehéz volt, elfogadni és fel-
dolgozni ezt az állapotot, megviseli 
az embert. Miután belenyugodtam 
a változhatatlanba, a magam létét 
tudomásul kellett vennem úgy, aho-
gyan van.
	 Bár	 nem	 dobozi	 lakos,	 de	meg-
szerették	a	doboziak,	mire	emlék-
szik	vissza	a	legszívesebben?
 Az itt eltöltött közel 32 év majd 

minden napjára nagyon szívesen 
emlékszem vissza. Én úgy gondo-
lom, hogy sokat kaptam a dobozi 
emberektől, a dobozi gyerekektől, 
s a munkám során a polgármester 
úrtól és a Képviselő-testülettől. 
Nagyon szép emlékek fűznek ide. 
Vannak olyan munkatársaim – daj-
ka nénik, óvó nénik –, akikkel baráti 
kapcsolat alakult ki, s a mai napig, 
ha találkozunk, a legőszintébb han-
gon beszélünk egymással. Öröm-
mel tölt el, hogy ez így meg tudott 
maradni.
	 A	gyerekekkel	kapcsolatban	van	
olyan	 élménye,	 amire	 szívesen	
emlékszik	vissza?
 A hosszú évek alatt több szász 
gyermek nevelése, gondozása, ok-
tatása volt a feladatom. Ez idő 
alatt sok kedves élmény, de olykor 
izgalmas pillanat  is akadt.  Megél-
ni azt, hogy a sírdogáló kis három 
éves gyerkőcből, hihetetlenül ügyes, 
bonyolult feladatokat megoldó, já-
tékban, gondolkodásban kreatív, 
iskolaérett óvodás lesz, az máig 
maradandó élmény. Valamennyi 
gyermek eredendő jóságot, sok-sok 
okosságot hordoz magában, csak 
fel kell fedezni bennük. Óvodása-
im többsége ma még tanul, de van 
már köztük gondos édesanya, dol-
gos apuka, sikeres vállalkozó, vagy 
netán az élet ügyes bajos dolgaiban 
jól eligazodó, ismert ember.
Nekem ez öröm, gratulálok nekik.
	 Hogy	 van	 most,	 mivel	 telnek	 a	
napjai?
 Annak ellenére, hogy nyugdíjas 
vagyok a családdal és egyéb más 
dolgokkal is van elfoglaltságom. 
Megromlott látásom miatt tagja 
lettem a Vakok és Gyengénlátók 
Békés Megyei Egyesületének, ahol 
egyre több és több feladatot vál-
laltam, fokozatosan bekapcsolód-
tam az egyesület aktív életébe. Ma 
megyei elnökségi tag és országos 
küldött is vagyok, néha-néha túlsá-
gosan is besűrűsödnek a programok 
és a feladatok. A családom minden-
napi ügyeit, gondját-baját is viszem. 
A szüleim már igen idősek, őket is 
egy kicsit segíteni kell.
	 Üzenne	valamit	a	doboziaknak?
 Meg kell találni a mindenna-
pokban az örömet és a szépséget. 
Igyekezzünk minél több szeretet, 
békességet adni egymásnak, annak 
ellenére, hogy a világ küzdelmes és 
nehéz. Úgy gondolom, hogy azzal, 
ha megértőek vagyunk, inkább se-
gítjük, semmint nehezítjük ember-
társaink életét.

Vácziné Urbanecz Annamária

Ábrahám Györgyné Rózsika óvó nénivel nosztalgiáztunk

a doBozi polgáRőR egyesület Beszámolója a 2014. évi munkájáRól

Gyarmati Sándor a Békés Megyei Polgárőrök Szövetségének elnöke is köszöntötte 
a megjelenteket

mozGÁSkorLÁtozottAk tÁjékoztAtójA

 Kirándulás Gyomaendrődön
Az időjárás nem fogadott kegyei-
be minket, de ennek ellenére vidá-
man indultunk útnak. A szabadtéri 
programok helyett csak az ablakon 
át tekingettünk kifelé, vártuk az 
enyhülést, de a zord idő végig ki-
tartott. Tagjainknak így több idő 
jutott egymás problémáinak megis-
merésére és élményeik elmesélésére. 
Ebéd után többen megpróbálkoz-
tak a szabadtéri fürdéssel is.
 Következő programunk a Mézes 
Fesztivál főzőversenyén való rész-

vétel.
 Július 16-án csütörtökön, Füzes-
gyarmatra látogatunk el, melyre je-
lentkezni a fogadóórán lehet, illet-
ve telefonon a 06/70 321-8283–as 

számon lehet. Az előző lapszámban 
tévesen jelent meg a telefonszá-
mom, a helyes a mostani.

Vantara György
helyi csop. vez.

Gyomaendrődi fürdőben jártak a mozgáskorlátozott egyesület tagjai
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StAfétA

 Köszönöm Vas Reginának a lehe-
tőséget, hogy bemutatkozhatom a 
Stafétában.
 Viszmeg Szilviának hívnak, a Do-
bozi Általános Iskolában kezdtem 
meg tanulmányaimat 2001-ben. 

Alsóban Illik Józsefné, felső tago-
zatban Paukertné Szabó Mária volt 
az osztályfőnököm. Illik Józsefné 
tanítónőnek köszönhetem a színház 
művészetének szeretetét. Az általa 
vezetett báb-, és színjátszó szakkö-
rökben ismerkedtem meg a színház 
világával, ami már akkor elvarázsolt. 
Számos versenyen vehettünk részt a 
szakkörrel, ahol mindig eredménye-
sen szerepeltünk.
 2009-ben, tanulmányaimat a bé-
kési Szegedi Kis István Református 
Gimnáziumban folytattam, angol 
nyelvi tagozaton. Oszlopos tagja 
lettem a Békés Városi Színi Stúdi-
ónak, ahol Pocsaji Ildikó tanárnő 
segítségével fejlesztettem tovább a 
tehetségem. 2012-ben a Békéscsa-
bai Jókai Színház megrendezte az 
első Ádámok és Évák ünnepségét, 
ahol középiskolás diákok, Madách 
Az ember tragédiája című darab-
ját vitték színpadra. Mi a 7. színt, 

Konstantinápolyt kaptuk és Seregi 
Zoltán rendező volt a mentorunk. 
A jelenetünk elhozta a Legjobb ha-
gyományos előadás díját. 2013-ban 
ismét a Jókai színpadán állhattunk. 
Akkor a Bibliát, azon belül Káin és 
Ábel történetét mutattuk be, amiért 
szintén a Legjobb hagyományos 
előadás díját kaptuk. 2014-ben a 
Magyar mondák volt a téma az 
Ádámok és Évák ünnepén. A forté-
lyos lány meséjével ismertettük meg 
a közönséget. A csapatom ismét 
elhozta a Legjobb hagyományos 
előadás díját, ezen felül a Legjobb 
női főszereplőnek járó díjat.
 A sikeres érettségi vizsga után 
egyértelmű volt számomra, hogy 
a Jókai Színház Színitanházában 
szeretném megtanulni a színész 
mesterséget. A nyíltnapon, ahol ak-
tív résztvevője voltam egy beszéd-, 
és egy színész mesterség órának, 
teljesen magával ragadott a légkör, 

az, ahogyan a mesterek ösztönzik, 
tanítják a diákokat. 2014-ben felvé-
telt nyertem a Színitanházba, gya-
korlatos színész szakra, így a Jókai 
színház társulatának tagjaitól ta-
nulhatok. Szerencsémre a családom 
maximálisan támogatta a döntése-
met.
 A beszéd-, a színpadi mozgás-, a 
mesterség-, a színház és drámatör-
ténet órák mellett a Színház lehe-
tőséget ad a diákjainak arra, hogy 
gyakorlatot szerezzenek, illetve 
megmutathassák tehetségüket szín-
házi darabokban. Ennek köszön-
hetően statisztaként szerepelhetek 
Shakespeare Tévedések vígjátéka 
című darabjában, melyet Csiszár 
Imre ( Jászai Mari-díjas, Érdemes- 
és Kiváló Művész) rendezésében, 
a 2015/2016-os évadban tekint-
het meg a nagyérdemű közönség. 
A darabnak köszönhetően, olyan 
nagyszerű színészekkel dolgoz-

hatom együtt, illetve tanulhatok 
tőlük, mint Bezerédi Zoltán (Kos-
suth-díjas, a budapesti Katona József 
színház tagja), Bartus Gyula ( Jászai 
Mari-díjas), Kovács Edit, Komáro-
mi Anett, Katkó Ferenc és Gulyás 
Attila.
A Színitanház elvégzése után sze-
retnék színész diplomát szerezni és 
valamelyik vidéki színházban dol-
gozni. Mivel a mestereim mindig 
azt mondják, hogy legyen B tervem, 
így a terveim között szerepel egy 
második szakma elvégzése is. 
A stafétát Bönde Emesének, egy 
nagyon kedves ismerősömnek sze-
retném átadni és a kedvenc Polgár 
Ernő idézetemmel zárom soraimat:
„A színház nem földi színtér! A Szín-
ház menedék. Csodák világa. Lehetsz 
ott királynő, császár és szolga, bohóc és 
kurtizán. Veled ott minden megtörtén-
het. Meghalhatsz. Újjászülethetsz. A 
színház: szerelem! Örökké tartó láz.”

Ebben a számban Viszmeg Szilvia 
mutatkozik be

kertéSzeti tAnÁCSok

 A zöldmetszés a rügyfakadástól 
lombhullásig terjedő időben vég-
zett eljárás. Alkalmazása a met-
szési ismeretekben való jártasságot 
igényli, elsősorban azért, mert ezt a 
beavatkozást a növény energiafor-
rásként szolgáló tápanyag-előállító 
felületén végezzük. Érzékeny ener-
giatermelő rendszerbe avatkozunk 

be, s ha a munkánk szakszerű, ak-
kor ezt az energiát célszerűen cso-
portosíthatjuk át a növényen belül, 
mindenekelőtt a koronában. Mivel 
tenyészidőben a dús lombozattól 
nehezen tekinthető át a korona 
szerkezete, ezért a zöldmetszést el-
sősorban azoknak ajánlom, akik a 
fás metszések során már szert tettek 
némi gyakorlatra, és a lombbal bo-
rított koronában is biztonságosan 
eligazodnak. A júliusi, augusztusi 
hajtásválogatással és visszametszés-
sel ritkábbá, napfénytől átjárhatób-
bá és szellősebbé tesszük a koronát. 
A növekvő hajtás kissé visszagör-
bülő csúcsa a vitorla. Levelei kiseb-
bek, és színben is elütnek a hajtás 
többi leveleitől. A vitorla visszacsí-
pése a legártatlanabb és egyben 
a legkevésbé jelentős metszési 
beavatkozás. A vitorla visszacsí-

pésével a vezérhajtásokat tartjuk 
egyensúlyban. A princírozás alkal-
mával hat-nyolc levélre ritkítjuk a 
hajtásokat, így a hajtástenyésző-
csúcsot is eltávolítjuk. A megma-
radó hajtáscsonk megvastagodik, 
a visszamaradt levelek hónaljában 
a szemek pedig megduzzadnak. 
A júliusi visszametszés hatására a 
végálló, illetve az alatta levő egy-két 
szemből másodrendű hajtásokat 
kapunk, amelynek alsóbb helyzetű 
szemei nagy valószínűséggel ter-
mőrügyekké alakulnak. A levélko-
szorúra metszés (Lorette-metszés) 
abban az esetben jelent megoldást, 
ha egy-egy, rendszerint függőle-
gesen álló hajtás túlságosan erős 
növekedése miatt nem kívánatos, 
de ha tőből eltávolítanánk, hiány 
keletkezne a koronában. Az ilyen 
hajtásokat ne vágjuk ki tőből, ha-

nem a hajtásalapra, az ott levő fej-
letlen szemekre, illetve az őket ölelő 
levélkoszorúra metsszük vissza. A 
szemekből jövőre a vízszinteshez 
közeli, gyenge, termőjellegű hajtá-
sok fejlődnek. A hajtásválogatás az 
erőteljes zöldmetszési beavatkozás, 
amikor a fölöslegesnek ítélt hajtást 
tőből eltávolítjuk. Az úgynevezett 
korai koronaalakító hajtásváloga-
tás az alakító metszés kiegészítője 
lehet, ezt a hajtások zsenge, 5-10 
centiméteres fejlettségében végez-
zük. Ekkor még kézzel is könnyen 
kitörhetők, helyük gyorsan és köny-
nyen beforr. Hajtásválogatáskor el-
sősorban a beteg, sérült, kedvezőt-
len helyzetű, egymást keresztező és 
a korona belseje felé növő hajtások 
közül válogassunk. Fontos, hogy a 
korona külső és belső felületén le-
hetőleg azonos arányban távolít-

sunk el hajtásokat. Beavatkozásunk 
igen mértéktartó legyen. A színező 
zöldmetszés a hajtásválogatás egyik 
formája. Ilyenkor a terméseket be-
árnyékoló, takaró hajtásokat távo-
lítjuk el tőből, a koronából. Előnye, 
hogy színesebb tetszetősebb lesz 
a gyümölcsünk, hátránya viszont, 
hogy növekszik a napégés veszé-
lye illetve a jégverés kockázata is 
nagyobb. A fattyúhajtások zöld-
metszését fontoljuk meg nagyon, 
ugyanis ezek nagyszámú megjele-
nése a fa erőteljes megújulási ké-
pességének a jele, vagy szakszerűt-
len erős metszés következménye. 
Így ha megritkítjuk a megmaradók 
még erőteljesebben növekednek, 
illetve újabbak törnek elő. Ezért 
inkább íveljük le, vagy metsszük le-
vélkoszorúra. Sorsukról a tavaszi fás 
metszéskor döntsünk véglegesen.

Nagy Károly, dísznövény- és zöld-
ségtermesztési mérnök

vÁLLALkozÁSunk története

 Stefányik András vagyok 53 éves 
gyulai származású, feleségem Váradi 
Pálma, ketten alapítottuk a Fa-Szár 
2001 Bt.-t. Jelenleg 12 fő munka-
vállalót alkalmazunk, amennyiben 
lehetőség van rá, dobozi lakosokat.
 Vállalkozásunk az első években 
teherfuvarozással foglalkozott, ami 
minden nemű fuvarozást magába 
foglalt, mint pl. raklapos áru, dara-
báru, költöztetés, anyagbeszerzés, 
stb…. Gépparkunkban a kis fur-
gonoktól a 7,5 tonnás teherautókig 
mind megtalálhatóak voltak.
 2005-ben kibővítettük a vállalko-
zás tevékenységi körét a melegétel- 
ital szolgáltatással. Amely üzletág 
annyira sikeresnek bizonyult, hogy 
ma már 500 fős melegkonyhát üze-
meltetünk Gyula, Henyei u. 11. 
szám alatt. Napi menüvel várjuk a 

helyi dolgozókat, valamint az étel-
hordós megrendelőinket. Igyek-
szünk a hagyományos vidéki ízeket 
a reformkonyha elemeivel ötvözni. 
Konyhánkban rendezvények, lako-
dalmak, ballagások lebonyolítását 
vállaljuk hétvégeken a 110 fő befo-

gadó képességű étteremben.
A bölcsődések és az idősek már 
kaptak ízelítőt főztünkből. Tavaly 
a dobozi konyha takarítási szünete 
alatt 3 héten keresztül mi főzhet-
tünk, ami nagy örömmel töltött el, 
ugyanis mindig is szerettünk volna 
a dobozi embereknek főzni, de ez 
még csak ideiglenesen sikerült. Do-
bozi vállalakozás révén szeretnénk 
részt venni a közösség kiszolgálá-
sában és magasabb szintre vinni a 
közétkeztetést.
 A gyulai Várfürdőben lévő Pago-
da-Faloda éttermet vezetjük, mely a 
nyári szezonban öregbíti hírnevün-
ket határon innen és túl.
 Büszkék vagyunk arra, hogy füg-
getlen vállalkozóként minden féle 
pártpolitikai segítség nélkül értük 
el a céljainkat.
Bővebb információ:
www.fafemkonyha.hu

ízek viLÁGA
Rakott	zöldbab	kicsit	másképp 

60 dkg zsenge zöldbabot megpáro-
lunk, sózunk. 30 dkg házi túrót, 2 
egész tojást, sót, fehér borsot, nagy 
csokor apróra vágott petrezselymet 
és lestyánt vagy zeller zöldet és 2 
kanál tejfölt összekeverünk, majd 
hozzá keverjük a zöldbabot. Vaja-
zott, morzsázott jénai tálba tesszük, 
a tetejét bőségesen megszórjuk sajt-
tal és forró sütőben megsütjük. Így 
egy vegetáriánus fogás, de ízlés sze-
rint lehet sonkával vagy húsfélével 
tuningolni. 

Házi	túró	(ahogy	mi	készítjük)

2 liter házi tejet (ez is egy előnye a 
vidéki életnek!) edényben altatjuk 
meleg helyen, 1 nap múlva leszed-
jük a fölét, ez tejfölként használha-
tó. Amikor láthatóan szépen egybe 
állt a tej, gézben felakasztva leszűr-
jük. Így 40-50 dkg túró lesz belőle. 
A savót felhasználhatjuk közvet-
len fogyasztásra, vagy turmixokba. 
Sok benne a laktóz, ettől édeskés 
egy kicsit, összetételében rendkívül 
hasznos, leginkább az anyatejhez 
hasonlítható. Továbbá savanyú le-
vesekbe, esetleg a malac moslékjába 
kerülhet. A hevítés hiányában sok-
kal krémesebb és lágyabb így a túró. 
A palacsintában, tortában, egyéb 
süteményekben nagyon finom. 

Simonyi Vilmos

Stefányik András és Váradi Pálma alapította a Fa-Szár 2001 Bt.-t

Az étteremben 110 fő befogadó képességgel vállalják a rendezvények lebonyolítását 
hétvégeken 

A Dobozi Hírmondó valamennyi

száma elolvasható a www.doboz.hu weboldalon



	2015.	július	 Dobozi Hírmondó 9

AnyAkönyvi hírek
Születés:
Lakatos Noémi és Szigeti Zoltán kisfia Krisztofer
Szigeti Karolina és Lakatos Zsolt kislánya Életke
Szalkai Judit és Szabó János kislánya Nikolett
Köteles Zsuzsanna és Rácz Zoltán kisfia Kevin Valentin
Szabó Brigitta és Váradi Lajos kislánya Evolet
Szabó Andrea és Sárközi Imre kisfia Nándor
Farkas Vivien és Köteles Sándor kisfia Marcselló Sándor

Házasságkötés:
Plástyik János – Kovács Katalin

Halálozás:
Baji István (1939) Mátyás u. 1.
Kárnyáczki Lajos (1949) Balázs u. 21.
Szabó Lajosné (1953) Bartók Béla u. 5.
Varga István (1942) Áchim u. 43.

ApróhirDetéSek
Zártkertet és szántóföldet vásárolnék.
Érd.: 06/70 339-8773 Komlósi Sándor Tibor
Víz-, gáz, fűtésszerelés, lakatos munkák
Érd.: Vasadi Tibor 06/20 588-4535
Házat keresünk albérletben 2,5 szobást vagy 
havi részletre megvételre. Érd.: 06/70 534-3973

Az ügyeletes rendőr telefonszáma:
06/30 633-7224

Az ügyeletes polgárőr telefonszáma:
06/20 448-5710

AZ	ÉTKEZÉSI

TÉRÍTÉSI	DÍJ

BEFIZETÉSE:

2015.	július	14.	(kedd)

7.30-TÓL	16.00	ÓRÁIG

A POLGÁRMESTERI

HIVATAL

B épület 7-8-as számú irodájában.

Kérjük	a	fizetési	napok

pontos	betartását!

FEKETE	ATTILA	–	SÍRKőKÉSZÍTő
- gránit, márvány, műkő sírkeretek
- épületmunkák
- utólagos betűvésés     
- sírfelújítás
- betűfestés
- olvashatatlan táblák cseréje
- térburkolás

Több	év	garanciával!
Részletfizetési lehetőség teljes diszkrécióval.

Áraink	változatlanul	alacsonyak.
A rossz minőség miatt érzett keserű szájíz sokkal tovább tart, mint 

az alacsony ár öröme. Érdeklődni: Doboz, Zsibongó u. 44. 
Tel.:	06/30	283-3760

Apróhirdetését, hirdetését leadhatja

a Polgármesteri Hivatal

9. számú irodájában.

LAPZÁRTA:	2015.	július	23.

sÍRkőkészÍtés
Síremlék készítés olcsóbban, szebben!

Műkőből, márványból, gránitból.
Telepünkön készre gyártott sírem-

lékeket tekinthet meg, új típusú profil, 
marott 8 cm vastag keret oldallal.

Konyhapult, épület munkák igény 
szerint!

	Corvus-Kora	Robert	06/30	209-4357
Lökösháza	Toldi	u.	3/a

granitcorvus-classica.hu
corvus-classica@freemail.hu

Facebook:	Corvus-Kora	Robert

A Dobozi Hírmondó elérhetőségei:
Tel.: 06/20 288-5862

E-mail: hirmondo@doboz.hu

meGemLékezéS
“Testeteket takarja hideg sírhalom,

szívünket mardossa értetek a fájdalom,
Ha rátok gondolunk szemünk tele könnyel

Míg élünk soha nem feledünk titeket.”
Soha el nem múló szeretettel és fájdalommal emlékezünk szüleink:

LELÓCZKI	ISTVÁNNÉ
halálának 2. évfordulójára és

LELÓCZKI	ISTVÁN
halálának 1. évforduljára

szerető lányai, fia, menye, vejei, unokái és dédunokái adománygyűjtési felhÍvás
A Dobozi Gondozási Központ Gyermekjóléti Szolgálata adományokat gyűjt dobozi gyerekek számára.

Egynapos kirándulást szeretnénk szervezni
hátrányos helyzetben élő gyerekeknek.

Ehhez szeretnénk támogatást kérni a lakosságtól és cégektől egyaránt, akik üdítővel, ásványvízzel, jégkrémmel, 
süteménnyel vagy bármilyen hasznos dolgokkal,

esetleg készpénzzel tudnak hozzájárulni a gyűjtésünk sikeréhez.
A támogató cégek, illetve magánszemélyek adományai eddig is nélkülözhetetlenek voltak számunkra.

Kérem, amennyiben lehetősége van rá, pénz- és/vagy
természetbeni adományokkal nyújtson közvetlen segítséget a gyerekek nyári kirándulásához!

Természetbeni támogatását és pénzbeli hozzájárulását a
Dobozi Gondozási Központba Doboz, Ady E. u. 9. szám

alá várjuk 2015. július 31-ig.
Segítsen, hogy segíthessünk!

felhÍvás véRadásRa!
Ha	Ön	egészséges és még nem töltötte be a 62. életévét és úgy érzi, hogy segíteni tud a rászoruló betegeken, 
jöjjön el véradásra! Ezzel nem csak másokon segít, hanem Ön is átesik egy szűrővizsgálaton, ami az aktuális 

egészségi állapotáról ad felvilágosítást!
Ha valamilyen eltérésre utaló eredményt találnak, behívják Önt egy kontroll vizsgálatra!

Szükségünk van minden egészséges, jó szándékú véradóra!
Ha úgy érzi egészséges és van fél óra szabadideje, jöjjön el!

2015.	július	15-én	/szerdán	/	8:00-11:00-ig	a	Dobozi	Gondozási	Központban	/Doboz,	Ady	Endre	u.	9./	
véradást	tartunk.

Amit	nagyon	fontos	tudni:	
•	 minimálisan	50	kg testsúly, betöltött 18. életév
•	 regisztrációhoz fényképes igazolvány. Személyi	igazolvány,	/vagy	jogosítvány	vagy	útlevél	/ + 

lakcímkártya, +	eredeti TAJ	kártya	 minden	véradáson 	kötelező.
•	 férfiak évente 5x, nők 3x adhatnak vért, úgy, hogy minimum 56 napnak el kell telnie két véradás között
•	 a levett vérmennyiség: 450 ml, az egészséges szervezet számára nem megterhelő
•	 véradás előtt étkezni kell, és folyadékot kell fogyasztani /nem	éhgyomorra!!/
•	 a	vér	élő	szövet, a tudomány mai állása szerint semmi mással nem pótolható
•	 a gyógyszerszedés önmagában nem kizáró ok, a helyszínen lévő orvos felelőssége erről dönteni (gyógyszertől, 

betegségtől függ)
•	 egy egység levett, kivizsgált vérrel 3	ember	éltét mentheti meg, hiszen minden beteg csak a számára 

szükséges vérkészítményt kapja
•	 mindig steril, egyszer használatos eszközökkel dolgozunk, a fertőzésveszély 

kizárt
Előre is köszönjük a segítségüket.

Legyen Ön is Hétköznapi Hős! Tisztelettel hívjuk, szeretettel várjuk!
Vöröskereszt	Dobozi	Alapszervezete



 2015. június 5-én rendeztük meg 
aerobik évzárónkat. Az idei évet 38 
fő aerobikossal zártuk. Az este fo-
lyamán az 6 csoportunk tagjai mu-
tatták be a 2014/2015-ös év során 
összeállított koreográfiáikat, a szü-
lőknek, családtagjaiknak és minden 
kedves érdeklődőknek. Név szerint: 
a Little Babies (ovisok), a Happy 
Kids (2-3. oszt.), a Jumping Gir-
ls (3-5. oszt.), a Funny Kids (6-7. 
oszt) és a Fantázia (ifjúsági) cso-
portok, illetve a Funny Kids és Fan-
tázia csapatok közösen.
 Ezen az estén vendégeink voltak 
a Gyulai Erkel Ferenc Alapfokú 
Művészeti Iskola társastánc tansza-
kos gyermekei is, akik igazán szép 
és látványos produkciókkal színesí-
tették évzáró műsorunkat. A gyere-

keket felkészítette Szivák Krisztina 
táncpedagógus.
 Minden aerobik csoportnak lega-
lább 4 gyakorlatot tanítok a tanév 
során, hogy az órák változatosak és 
sokrétűek legyenek. Az évet mindig 
egy alap aerobik gyakorlat elsajá-
tításával kezdjük, utána steppados 
koreográfiát tanulunk, az év végére 
pedig egy-egy táncosat, amelyek 
az idén igen változatosra sikered-
tek. Volt törökös, HIP-HOP-os, 
akrobatikus rock and roll-os, disz-
kós és latinos stílusú produkciónk 
is. Természetesen most is volt egy 
közös gyakorlatunk, amely az eddi-
gi évektől eltérő módon állítottunk 
össze, egy-egy kis koreográfia ere-
jéig minden csapat külön-külön be-
mutatkozott, majd közösen együtt 

adtunk elő egy kis részt.
 A sportolóim nagyon szépen fel-
készültek a bemutatónkra és na-
gyon ügyesen szerepeltek, elégedett 
vagyok a munkájukkal. Nagyon há-
lás és lelkes kis közönségünk volt, 
akik mindig lelkes tapssal biztatták, 
díjazták az aerobikosaink és a tár-
sastáncosaink előadását is.
 Évzárónk végén pedig köszönetet 
nyilvánítottunk mindazoknak, akik 
valamilyen formában hozzájárultak, 
ahhoz ez a sportág éljen települé-
sünkön, az edzéseink folyamatosan, 
jól működhessenek, és az éves ren-
dezvényeink színvonalasan meg-
rendezésre kerülhessenek.
 Az alábbi felsorolásban szeretném 
megemlíteni mindazok nevét, aki-
ket segítségükért, szorgalmukért az 
évzáró estéjén kiemeltünk, egy ok-
levéllel és egy csekély kis ajándék-
kal is megjutalmaztuk őket.
Az aerobik sportág megalapításá-
ért Doboz Nagyközségben, és az 
aerobikosoknak nyújtott több éves 
segítségéért: Hidvégi Julianna.
Az aerobikosoknak nyújtott több 
éves segítségéért: Bak László, Kru-
pincza Mariann, Lévai Lászlóné, 
Mag Melinda, Megyeri Edina, 
Molnárné Váradi Erzsébet, Nagy 
Sándorné, Sziromi Elemér, Sziromi 
Elemérné, Sztojka Károlyné, Tobai 
Zoltánné.
Az aerobikosoknak nyújtott segít-
ségéért: Déri Zoltán, Kis Norbert, 
Mező Kitti, Simon Emília, Szat-
mári Gábor

Az aerobikosoknak nyújtott több 
éves segítségéért, és az egyik leg-
szorgalmasabb és legkitartóbb fel-
nőtt aerobikosom részére: Nagy 
Anita.
Az másik legszorgalmasabb és leg-
kitartóbb felnőtt aerobikosom ré-
szére: Gergely Éva.
Az aerobik sportágban nyújtott ki-
magasló szorgalmáért: Földi Laura, 
Kozák Rebeka, Roik Rita.
 Köszönet jár többeknek azért, 
hogy ez az este létre jött és az egész 
éves munkánk segítése végett, mind 
emberileg, erkölcsileg és anyagilag 
is. Köszönjük a Dobozi Közösségi 
Ház és Könyvtárnak, hogy helyet 
biztosított számunkra a sportolás-

hoz. Anyagi támogatását Doboz 
Nagyközség Önkormányzatának, a 
Dobozi Közösségi Ház és Könyv-
tárnak, és a Dobozi Szabadidős és 
Mozgáskultúra Közhasznú Spor-
tegyesületnek, amelyet az aerobik 
sportág támogatására alapítottam 
segítőimmel együtt még 2001-ben.
 Köszönet mindazoknak, akik adó-
juk 1%-ával segítették egyesületünk 
munkáját!
2015. június 22-26.-ig tartjuk idei 
aerobik táborunkat, amiről termé-
szetesen beszámolunk majd a kö-
vetkező Dobozi Hírmondóban.
 Mindenkinek kellemes és szép 
nyarat kívánok!

Sziromi Katalin

 2015. június 7-én került meg-
rendezésre a dobozi sportpályán a 
Bozsik foci első családi napja. 
Szép időt fogtunk ki. Közel 60-an 
voltunk a rendezvényen, a kis focis-
ták, a szülők, és a meghívott vendé-
geink. 
 De kanyarodjak vissza az elejére. 
2013 őszén a labdarúgó szövetség-
ből hívták Zsigmond Károlyt, hogy 
mi lenne, ha elindítanánk itt Dobo-
zon is az Egyesületi Bozsik Progra-
mot. Az igazgató bácsi egyből, mint 
egy jó focista átpasszolta nekem a 
lehetőséget, én meg bevállaltam. Va-

lamikor volt ilyen program Dobo-
zon és ezekből a gyerekekből többen 
ma is aktív labdarúgók. Reméljük, 
hogy a mostaniakból is sokan sike-
resek lesznek ebben a sportágban. 
Azt már az elején láttuk, hogy óriási 
lemaradásunk van a többi egyesü-
lethez képest, ugyanis ők már évek 
óta szerepelnek ebben a program-
ban. Nem adjuk fel, bár megfordult 
már a fejemben, hogy nem csinálom 
tovább, de a gyerekeket nem lehet 
cserbenhagyni. Hozzáteszem, hogy 
nem az eredmények miatt gondol-
tam így, hanem míg más csapatok-

nál korosztályonként van 1 vagy 2 
edző, addig nálunk a három kor-
osztályra (U7, U9, U11) egyedül 
vagyok. Most egy ideje Mészáros 
Zoltán személyében van egy segít-
ségem, aki az U11-es korosztálynak 
szokott edzést tartani. Remélhető-
leg ősszel sikerül bekerülnie azon 
pár személy közé, akik elvégezhetik 
az MLSZ   C  edzői tanfolyamot, 
amit én az idén tavasszal sikeresen 
befejeztem.
Tavalyhoz képest sokat fejlődtek a 
gyerekek. A kapott góljaink számát 
jelentősen sikerült már lecsökkente-
ni, sőt azért már lőni is szoktunk. Az 
U9-es korosztályban győzelmeink is 
vannak. Minden helyszínre el tu-
dunk utazni, míg tavaly voltak hiá-
nyosságok. Szeretném kiemelni azo-
kat a szülőket, akik segítenek a gye-
rekek szállításában: Sarkadi Ferenc, 
Lakatos Zoltán, Nagy Zsolt, Váczi 
Gábor, Nyul Zoltán, Balogh János, 
Molnár Ferenc, Fekete István, Sza-
bó Mária. Margó tanár néni mindig 
pontosan tájékoztatja a gyerkőcöket 
az edzésekről, leveleim pontos kéz-
besítője. Köszönet neki is. 
Sajnos vannak negatív tapasztalatok 
is. A meccsekről üzenetet visznek a 
gyerekek a szülőknek, melyen min-
dig ott a telefonszámom, tehát ha 
probléma van, bármikor fel tudnak 
(tudnának!) hívni. Reggel indulás-
kor sokszor előfordul, hogy a gyer-
mek még nem érkezett meg. Nekem 

kell házhoz menni érte, bizony elő-
fordul, hogy azt se tudják, hogy „ma 
meccs van???. „ 
 A záróbulink nagyon jól sikerült. 
Sorversenyt rendeztünk, 4 csapattal, 
összesen 40 főt mozgattunk meg. 
Vegyes csapatok voltak, apukák, 
anyukák, kistesók és focisták. A ked-
venc a „részeges kapura rúgás” volt, 
most is mosolygok ha rá gondolok. 
A verseny után elfogyasztottuk a fi-
nom babgulyást, amit Lovas László 
és Borbély István készített el. Ered-
ményhirdetés után focimeccs zajlott, 
majd szabad foglalkozás, ami persze 
megint foci volt. 

 A rendezvényünk nem jöhetett 
volna létre a támogatóink nélkül. 
Köszönjük nekik: 
Köves Mihály polgármester, Sza-
bó László képviselő, Bondár Lajos 
vállalkozó, Taki CBA, Molnár Fe-
renc Gumihangya, Dézsi Hajnalka 
Napocska, Dobozi Közösségi Ház 
és Könyvtár, Fekete Katalin, Lovas 
László, Borbély István.
 Köszönet a szülőknek a sütikért, 
üdítőkért. 
 Valaki hazafelé menet visszakia-
bált: jövőre találkozunk! 

Barcsay Attila
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a Bozsik foci első családi napja

A Bozsik foci lelkes kis csapata

AeroBik évzÁró

Az idei évet 38 fő aerobikossal zárták

Az est vendégei voltak a Gyulai Erkel Ferenc
Alapfokú Művészeti Iskola társastáncosai

A záróbulin nagyon jól sikerült sorverseny eredményhirdetése


